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GLASILO SOCIALISTIČNE Z V E Z E D E L O V N E G A LJUDSTVA OBČINE VRHNIKA 

Konec marca je Nlo v Zvezo komunistov sprejetih 39 novih članov. Na svečanosti, ki je bila 
P̂rijetnem ambientu Cankarjeve knjižnice, so učenci glasbene iole in oktet Kaiča pripravili 

*P kulturni program. 

Trinajsta seja OK ZKS 
'setOnf t l i n a i s t i s e i ' o b č i n s k e konference ZKS s o 
•"Va I"1'8" r a z P r a v | J a l i o nalogah komunistov v 

i oh 2 u r e s n i C e v a n J e m d r u ž b e n e g a d o g o v o r a 
••'»i o v a n i u i n izvajanju kadrovske politike v 

~ \ o b č i n i . O p r e d l o ž e n e m gradivu s o pre-
t «cii n ° r a z P r a v | i a l a vods tva o s n o v n i h organi-

J ZKS na seminarju in tudi č l a n s t v o ZK v 
| A "Pvnlh organizaci jah, vendar n iso izobliko-

'odatnih pr ipomb. 
*zpravi na seji pa so opozorili na nekatera 
;anja in menili, da niso dovolj konkretno naka

n i ' 3 , 2 a , ° bo komisija, ki je bila imenovana za iz-
' S Sv ° D r e c " 0 9 a nalog komunistov, na osnovi raz-
!%QA? prikovala opredeljene naloge na tem po
joči I U ' n ' ' n posredovala v potrditev na naslednji 
,1' °bčinske konference. Sicer pa je Občinska 

konferenca ZKS pristopila k družbenemu dogo
voru o oblikovanju in izvajanju kadrovske politike v 
občini Vrhnika. 

Pozorno so govorili o nalogah komunistov v poli
tičnem sistemu socialističnega samoupravljanja. 
Ugodno*so ocenili pripravljeno gradivo in ugotovili, 
da bo potrebno delovanju celotnega političnega si
stema še nadalje posvečati precejšnjo pozornost. 

Ko so govorili o pripravah na programsko volilno 
konferenco, so se domenili, da bodo na njej obrav
navali poročilo o delu občinske konference in nje
nih organov v zadnjem letu, predlog za kadrovske 
izpopolnitve občinske konference, komiteja in ko
misij občinske konference. To gradivo pa bo pra
vočasno posredovano vsem osnovnim organizaci
jam ZKS, da bo zagotovljena najširša razprava. 

O S N O V N O Š O L S T V O V NAŠI OBČINI 

Velike pridobitve 
in pomembni načrti 

M l a ć e n j e »sv i la otrok v občini In splošne tež-
a jP»modernizaci j i osnovne io le so v tem smislu, 
j * 0 * « * « osnovne sote bolj humano razporeditev 

-- / I n prostora. Končni cilj, zastavljen v nafti repu-
I* v razvoju osnovnih sol, je celodnevna osnovna 

-> Ih- v * * * * r i Imajo učenci samo enoizmsnekl pouk 
ta**ol| površin za vse dejavnosti, ki naj učencu 
£??8ocl jo njegov Individualni razvoj In tudi osnove 
t^** vanje interesov za kaanejfto poklicno usms-

' j J i ^ ^ o p r i s p e v e k v občini s svojim programom gradnje 
* e g a prostora in kasnejša dograditev tega pro-

•ferenci S Z D L se je začel 
prizidek k osnovni soli Ivana 

izdelave smernic srednjeročnega razvoja šole pa ugo
tavljamo, da bo šola že v letu 1981 presegla število 1500 
učencev. Najustreznejša rešitev tega problema je po 
študiji izgradnja šole Log. Fazna izgradnja, kjer naj bi v 
prvi fazi zgradili poslopje, ki bi zadostovalo z a 500 
učencev, je sprejemljiva. Obenem z izgradnjo prve faze 
te šole bi spremenili tudi šolske okoliše, kar bi večjemu 
delu učencev tudi zmanjšalo dolžino poti v šolo. šo la 
Log z novo oblikovanim šolskim okolišem in s polno or
ganizacijo osemletke bo tako sprejela okrog 250 učen
cev sedanje šole Ivan Cankar in obenem vse sedanje 
dislocirane oddelke v Bevkah, na Drenovem griču in 
Logu. študi ja predvideva izgradnjo šole na Logu v šol
skem letu 1981 -82 kot še ugoden termin, kajti sicer bo 
predvideno povečanje učencev na šoli Ivan Cankar p pri 
prisililo to šolo k ponovni organizaciji dvoizmenskega 
pouka. V nasprotnem primeru, ko šolo Log pravočasno 
usposobimo, študija predvideva delo obeh šol do leta 
1990 kot delo v normalnih pogojih. Z letom 1990 predvi
deva študija izgradnjo naslednje nove šole (prve faze), 
in sicer na območju, kjer pričakujemo bodočo koncen
tracijo prebivalcev. Nadaljnji predvideni trend obNkova-

ti*n° dogovorih v šolah, OIS in s širšo družbenopoli- nja šolske mreže je prikazan v razpredelnici programa 
W ^ ' l 0 8 m o n a r o c i , i P " pedagoškem institutu Uni- izgradnje osnovnih šol v občini Vrhnika z a obdobje 
i o K . v t ' U D , i a n i študijo bodočega razvoja osnovnega 

* ) i ? r na problemski konferenci S Z D L se je začel ure-
[cT!|? V 8 t i- Prvi uspeh — prizidek k osnovni šoli Ivaru 
I a 8 l ^ a n a in dograditev večnamenskega objekta z mo 
m, - telovadnico — je odprl nadaljnji problem o orga-

pft ak. a c 'ii obeh obstoječih osnovnih šol v krajevni 
dO o t r [ £ n o s , i Vrhnika. V skladu s težnjo omogočiti vsem 
<jf v no ° m enakovredne pogoje šolanja sta se šoli združili 
h *' tev ? osnovno šolo Ivan Cankar. Obenem je ta združi-
3' s« j ^nes la tudi idejo o globljem in daljnoročnejšem, kar 
(ft strokovnem razmišljanju, razvoja šol v občini. 

*<ln v 8 ' P r v a u r esn ič i tev predlogov te študije je bila tudi 
do i J? ' , e v obeh dosedanjih osnovnih šol. S tem smo pri-
SL enake, ugodnejše pogoje z a vse učence krajevnih 
fratri?08'1, k i sestavljajo šolski okoliš nove šole. O d -
Poui! ' e b i l a nesprejemljiva dvoizmenska oblika 
^ o i 0 0 3 2 menjave tumusov in omogočen modernejši 
uj ' n Poi izmenski pouk z a učence od 5 do 8 razreda, z a 
lurn 0 8 ° d 1 do 4 razreda pa smo organizirali menjavo 

^Usov. V s e m ugotovljeno pozitivnim spremembam, 
vJ f^ i rn z združitvijo, nasprotuje le en razlog. To je pre-
'u L s t e v i l ° učencev. V šolskem letu 1979-1980 vklju-
Ojjr ^ k o integrirana šola skoraj 1450 otrok. Ker je 
$ °vno vodilo pri razvoju sodobnega vzgojnoizobra-
i*rn e . 9 a dela dejstvo, da naj bi se to odvijalo v eni 
it,. 8"', je študija ves nadaljnji razvoj usmerila v razbre-
Č a n i , e v a n j e t e s o l e 8 š , e v i l o m učencev. Nova šola Ivan 

b i l a h k o delovala v eni izmeni le tedaj, če bi 
J ? število učencev ne preseglo števila 1100 do 1200. 

z ugotovitvijo študije in ugotovitvami na podlagi 

1 

1979-2000. 
Nadalje študija ugotavlja, da je razvoj osnovnega šol

stva v krajevni skupnosti Borovnica neodvisen od stal
nega razvoja šolstva v občini, relativno samostojen že z 
lego krajevne skupnosti v občini, študija potrjuje 
umestnost gradnje prizidka k osnovni šoli Borovnica. 
Vprašljiv porast števila prebivalstva v Borovnici in s tem 
števila otrok bo ne glede na zgornjo doseženo stopnjo 
natalitete omogočil šoli Borovnica z dozidavo prizidka 
čist enoizmenski pouk. Tu bodo tudi prvi prostorski po
goji z a uresničitev celodnevne šole. 

Vsekakor velja poudariti, da so dejstva — prizidek k 
osnovni šoli Ivan Cankar, uporaba večnamenskega ob
jekta tudi z a šolo, začetek gradnje prizidka k osnovni 
šoli Borovnica in prve faze osnovne šole Log — Drago-
mer velik in uspešen doprinos naše skupnosti k šol
skemu standardu naših otrok. Planirana gradnja in 
njena uresničitev bosta uspeh vseh delovnih ljudi in ob
čanov naše občine. 

L O V R O NOVINŠEK 

Dobimo se na proslavi občinskega 
praznika v Dragomeru 

L e t o s b o o s r e d n j a p r o s l a v a 
z a o b č i n s k i p r a z n i k v k r a j e v n i 
s k u p n o s t i D r a g o m e r — L u k o 
v i c a v n e d e l j o , 4. m a j a . M a n i 
f e s t a c i j a b o i m e l a r e s n i č n o 

š i r o k i n j a v e n z n a č a j , s a j b o 
s l a v n o s t n a s e j a o b č i n s k e 
s k u p š č i n e n a p r o s t e m p r e d 
g a s i l s k i m d o m o m , v p r i m e r u 
s l a b e g a v r e m e n a p a v g a s i l -

Program 
prireditev ob praznovanju občinskega praznika 

25. 4. 17.00 

19.30 

Cankarjev dom 

Pred domom J L A 

— Revi ja pevskih zborov s pode
litvijo srebrnih znakov sindi
kata 

— Sprejem štafete mladosti 

26. 4. 9.00 Dragomer — Partizanski marš —pohod na 
Ključ 

27. 4. 10.00 

18.00 

Dragomer 

Dragomer 

— Polaganje temeljnega kamna 
za trgovino 

— Otvoritev razstave Božidarja 
Grabnarja 

3. 5. 8.00 Strelišče v 
Razorski dolini 

— Strelsko tekmovanje v discip
lini »TRAP« v A in B kate
goriji (udeležili se ga bodo 
strelci iz Slovenije in Hrvaške) 

4. 5. 7.00 
8.00 

9.00 

10.00 

Dragomer 
Gasi lski dom 
Dragomer 
Log-Dragomer 

Dragomer 

— Budnica 

— Zbor civilne zaščite 
— Polaganje temeljnega kamna 

za šolo 
— Slavnostna seja 

5. 5. 17.00 Vrhn ika — Otvoritev prizidka vrtca na 
Vrhn ik i 

6. 5. 17.00 
18.00 Dom J L A 

— Tek ob spomenikih N O B 

— Otvoritev razstave fotografij 
»Vrhnika od osvoboditve do 
danes« 

9. 5. 20.00 Dragomer — Predstava: Zal jubl jenca v 
podzemski železnici 

10. 5. 11.00 Pred domom J L A — Osrednja občinska proslava 
ob sprejemu kurirčkove pošte 

14. 5. 18.00 Galer i ja »Doma« — Otvoritev razstave »Barje 
skozi tisočletje« 

s k e m d o m u v D r a g o m e r u . N a 
s l a v n o s t n i s e j i b o d o p o d e 
l j e n a C a n k a r j e v a p l a k e t a i n 
s r e b r n a p r i z n a n j a O F . S l a v 
n o s t n i g o v o r n i k n a s e j i b o 
p r e d s e d n i k g o s p o d a r s k e 
z b o r n i c e S l o v e n i j e A n d r e j 
V e r b i č . 

Občinska skupščina in druž
benopolitične organizacije va
bijo prav vse občane, da se ude
ležijo te manifestacije. Seveda 
pa vabijo vse občane tudi na šte
vilne prireditve, ki bodo v dneh 
praznovanja. Z njimi bomo po
častili dan OF, praznik dela, ob
činski praznik in dan zmage. 

Udeležimo se jih polnoštevil-
no! 

Najbrž pa ni potrebno posebej 
poudarjati. da bomo občani v teh 
dneh uredili svojo okolico, pri
merno uredili lokale in izložbe tr
govin v celi občini in izobesili za
stave. 

Kurirčkova pošta 

Vsem 
delovnim 
ljudem 
in občanom 
čestitamo za 

27. april — dan OF 
1. maj — praznik deta 
6. maj — občinski 

praznik 
9. maj — dan zmage 

SKUPŠČINA OBČINE 
VRHNIKA 
DRUŽBENOPOLITIČNE 
ORGANIZACIJE 
SAMOUPRAVNE INTERE
SNE SKUPNOSTI 
UREDNIŠTVO 
»NAŠ ČASOPIS« 

Tudi letos bodo naši pionirji nosili 
torbico s kurirčkovo pošto. Od loga
ških pionirjev jo bodo prevzeli 9. 
maja ob 11. uri pri TV-17 in jo čez 
Pokojišče prenesli v Borovnico kjer 
bo ob 13.30 večja proslava. Nato bo 
nadaljevala pot proti Ljubljanici h 
Kaminu. Po prevozu čez Ljubljanico 
bo pošta nadaljevala pot proti Bev-
kam, kamor bo prispela ob 15.30. P o 
manjši proslavi bo kurirčkova pošta 
nadaljevala pot in ob 17. uri bo na 
Logu, kjer bo tudi prenočila. 

Naslednji dan bo kurirčkova pošta 
krenila z Loga ob 8. uri in ob 9. uri jo 
bodo pionirji iz Drenovega griča pre
jeli nad nekdanjo Kuclerjevo doma

čijo. Tam bo ob tabornem ognju mi
ting, ki se ga bo udeležilo okrog 300 
pionirjev vseh treh podružničnih šol. 
borci pa bodo pionirjem pripovedo
vali doživetja iz N O B . Nato bo nada
ljevala pot do Kovinarske, kjer jo 
bodo ob 10.30 prevzeli pionirji šole 
Ivana Cankarja, ki jo bodo prinesli ob 
11. uri na centralno proslavo pred 
domom J L A . Od tu bo krenila mimo 
spomenika na Drči in obeležja Neži 
Jer ina-Sovi v kasarno Ignaca Voljča, 
kjer bo mirovala do ponedeljka. 

V ponedeljek, 11. maja pa jo bodo 
pionirji mimo Robovega spomenika 
ponesli v Ligojno. in jo na Razpotju 
ob 10. uri predali pionirjem iz Horjula. 

V Ligojni 
že imajo telefon 

Ligojna je bila še do nedavnega 
vasica, v kateri niso imeli nobenega 
telefona. Pred dobrim mesecem dni 
pa so Ligojčani dobili 36 telefonskih 
priključkov. Kakor pravijo krajani, jim 
pomeni to veliko pridobitev, saj jim 
bo prihranila marsikatero pot. P a še 
nekaj je pomembno pri tem. Sami so 
s prostovoljnim delom sodelovali pri 
napeljavi in bili solidarni tako, da so 
vsi telefonski priključek dobili z a isto 
ceno. 

Program izgradnjo osnovnih i o l v občini Vrhnika T obdobju 1979-2ooo 

199o ^^ •v^Le to 
OsnovneV^ 
I o l * ^ 

1979 198o 1981 

Vrhnika P r i z i dek k 
cen t ra ln i OŠ 
Ivana Cankarja 

- -
Borovnica - Pr iz idek k 

samostojni os. 
s.Borovnica 

-
Log - " I I zg radn ja I. 

1 faze cent ra l -
|ne os.š.Log 

1995 2ooo 

[ izgradnja 1.1 
faze os.S 
Vr tna r i j a 

Drenov 
gr ič 

Bevke 

Izgradnja 1.̂  
I faze podrož-' 
j i i i čne 0 8 . 3 . ' 
Drenov gr ič j 

r — - - — i 
. Izgradnja 
' I I . f a z e o s . " 
Jž .Vr tna r i j a I 

f — - — — i 
' Izgradnja 
• I I . faze cen- * 
I t ralne OŠ Log? _ _ _ _ « _ 

^"Izgradnja I l T 1 

Ifaze samostoj-l 
|ne osnov.šole I 
tDrenov_ gr ič j 
•Adaptaci ja • . 
Igornj ih pro- ' 
•štorov s tav- | 
be podruž. . 

Josn.Š.Bevke 

— » 1 r e a l i z i r a n a gradnja 

I z a č e t a gradnja 

.-J p lani rane potrebe 



P R E D S E D N I K IN S E K R E T A R O K Z S M S O A K T U A L N I H N A L O G A H MLADIH 

Poglabljanje kolektivnega dela 
»Mladi organ iz i ran i v o s n o v n e 

organ izac i je Z S M S in družbene 
organ izac i je in d ruš tva ter p reko 
nj ih v obč insko kon fe renco s e 
b o m o d o s l e d n o zavzemal i z a ure
sn ičevanje p o b u d tovar iša Ti ta o 
nadal jn jem pog lab l jan ju kolekt iv
n e g a de la . To je naša os redn ja 
m ise l a k c i j s k e g a p rog rama de la , 
k i s m o g s sprejel i na p r o g r a m s k o 
vo l i ln i sej i k o n e c marca«, je deja l 
nov i p redsedn ik obč inske konfe
rence ZSMS B o j a n Ščukov t , ko je 
govo r i l o na logah mlad ih In p o u 
dar i l , d a b o d o mlad i mora l i v v s e h 
s red inah bit i še akt ivne jš i , da b o 
ta T i tova Ideja resn ično zaživela. 

Seveda pa so naloge letošnjega leta 
tudi konkretno opredelili. »Mladi v krajevni 
skupnosti se morajo še v večji meri vklju
čevati v krajevno samoupravo in sekcijsko 
delo SZDL enotne fronte organiziranih 
socialističnih sil na ravni KS. Svoje delo pa 
moramo usklajevati tudi s tistim delom 
mladih, ki so vključeni v delo družbenih 
organizacij in društev in za katere ugotav
ljamo premajhno akcijsko povezanost z 
ZSMS. Nedvomno bomo morali še nada
lje krepiti delegatski sistem. Zavzemamo 
se. da bodo mladi delegati v delegacijah 
za zbore občinske skupščine in v skupšči
nah samoupravnih interesnih skupnosti 
dosledno zastopali stališča ZSMS in da 
bodo prenašalci informacij v obe smeri. 
Na področju delegatskega povezovanja 
znotraj ZSMS pa se bomo zavzemali za 
dosledno uveljavljanje fleksibilnega man
data, ki mora zagotoviti čim večjo odpor
nost našega dela«. 

Mladi sezavedajo, daje trajna naloga in 
najvažnejše področje delovanja mladin
ske organizacije idejnopolitično delo in 
morajo s svojo vsakodnevno družbenopo
litično dejavnostjo zagotoviti, da bodo 
mladi dojeli kjejnopolitlčne temelje in ra
zredno vsebino splošne ljudske obrambe 
in družbene samozaščite, oblikovanje za
vesti, da sta SLO in DS kot pridobitvi revo
lucije jamstvo naše varnosti ter edino 
učinkovita oblika za obrambo in zaščito 

delovanja naše samoupravne, sociali
stične in neuvrščene domovine. 

»Zato se moramo mladi še tesneje po
vezati z enotami JLA na našem območju 
in negovati revolucionarne tradicije in ra
zvijati pridobitve revolucije«, sta v našem 
pogovoru o njihovih nadaljnjih usmeritvah 
pri delu poudarila predsednik Bojan Šču
kovt in sekretar občinske konference 
ZSMS Ivo Prijatelj, ki je nadaljeval: »kljub 
temu, da smo na področju organiziranosti 

zavedamo, da mora biti to naša skupna 
akcija in da mladinske delovne brigade 
šola samoupravljanja, vzgoja in krepitev 
delovnih navad mladega človeka in se
veda z druge strani tudi ekonomskega 
pomena«, je dejal Bojan Ščukovt in nada
ljeval, da je ena njihovih pomembnih 
nalog tudi na področju vzgoje in izobraže
vanja, da bodo morali biti bolj prisotni v 
novem sistemu usmerjenega izobraževa
nja. Obenem pa morajo zagotoviti, da bo 

Bojan ščukovt — novi pred
sednik Občinske konference 
ZSMS 
in razvoja ZSMS dosegli določene uspe
he, pa je praksa pokazala, da so mnoge 
sredine za delovanje še vedno nepri
merno organizirane, da so prevelike 
osnovne organizacije. Prav tako pa mo
ramo s pomočjo drugih subjektivnih sil or
ganizirati mlade v sredinah kjer še niso 
organizirani«. 

V zadnjem obdobju so mladi na po
dročju mladinskega prostovoljnega dela 
napravili velik korak. Še vedno pa niso do
segli, da bi bile akcije planirane skupaj s 
samoupravnimi interesnimi skupnostmi, 
organizacijami združenega dela, krajev
nimi skupnostmi in drugimi. »To je naša 
pomembna naloga. Spopadamo se na
mreč z nepojmljivim odporom pri zagotav
ljanju brigadirjev. Kaže, da se vsi še ne 

Ivo Prijatelj — novi sekretar 
Občinske konference ZSMS 

čim več študentske in srednješolske mla
dine vključene v delo mladinske organiza
cije. Delo z mladimi na osnovnih šolah je 
rodilo dobre rezultate, zato bodo s takim 
načinom dela, ki se je pokazalo za izredno 
pozitivno, nadaljevali. 

»Posebno zaskrbljujoče je delo osnov
nih organizacij v združenem delu. saj 
mladi iz neposredne proizvodnje nekako 
ne čutijo potrebe po organiziranem pove
zovanju. Zato menim, da bodo morali vsi 
odgovorni v OZD pokazati večji interes do 
organiziranega delovanje mladih«, je ugo
tovil Ivo Prijatelj. Bojan Ščukovt pa je to 
misel nadaljeval: »Doseči bomomorali. da 
bodo mladi res lahko organizirano posve
čali več pozornosti urejanju dohodkovnih 
odnosov, urejanju samoupravnih družbe

noekonomskih odnosov v stanovanjskem 
gospodarstvu, si prizadevali za čimvečjo 
produktivnost pri delu. za opravljanje 
neupravičenih izostankov iz dela, vzpod
bujati inovatorsko dejavnost in se boriti za 
dosledno uresničevanje ukrepov oziroma 
planov stabilizacije«. 

Podrobneje se je dotaknil delovanja 
mladih v klubski in društveni dejavnosti. 
»Že dalj časa ugotavljamo, da nam klub
ska in dnjštvens dejavnost šepa. da 
imamo slabo izkoriščen prosti čas. 
manjka družabnih srečanj, športnih aktiv
nosti itd. Mislim, da je ta del za mladega 
človeka še kako pomemben, kajti ta del 
nas zbližuje na pristen način in nas obe
nem veže v trdno in enotno skupnost. Tu 
pa se pojavljajo problemi kot je prostor, 
denarna sredstva in podobno. Vse preveč 
čakamo, da bo nekdo tretji vse pripravil za 
nas. Je pa tudi resnica, da se posamezne 
ostale strukture tako v KS kot v OZD ma
čehovsko obnašajo do vprašanj mladih, 
namesto da bi našo aktivnost in revolu
cionarno zagnanost izkoristili in združili v 
prizadevanjih za boljši jutri. Ugotavljamo 
tudi. da so prostorske možnosti zadovo
ljive in tudi v kratkem ne moremo pričako
vati dodatnih, zato je nujno, da se vrata 
družbenih prostorov širše odpro. Vendar 
je pri reševanju te problematike potrebna 
ustvarjalnost in angažiranost, ki pa je 
mladim ne manjka o čemer zgovorno 
priča Srečno novo gledališče. 

Želel bi poudariti tudi to. da je nujno an
gažiranje vseh sil naše družbe pri razre
ševanju problemov mladih, ker za neak
tivnost le-teh nismo vselej krivi sami. in da 
od kritike naše organizacije preidejo v pri
zadevanja za njeno krepitev. V nasprot
nem pa bomo soodgovorni za prepolne 
gostinske lokale, ki postajajo prostor za 
zbiranje mladih«. 

Velja pa poudariti, da se bodo dosledno 
zavzemali za krepitev dela in odgovorno
sti znotraj občinske konference. To so do
kazali še s tem. da so sedanje vodstvo 
izvolili za dve leti, predsednika in sekre
tarja pa za eno leto. Lahko jim zaupamo, 
da bodo naloge, ki pa jih je še mnogo več 
— orisala sta tiste najpomembnejše — 
uspešno opravili saj jim delovnega poleta 
ne manjka. 

Predsednik občinske konference SZDL Janez Pečar in predsednik občinske skupščine Vladimir 
Mejač sta v začetku aprila ob prisotnosti predstavnikov družbenopolitičnih organizacij izročila odli
kovanja predsednika republike Heleni Košuta, Jelki Veber, Maksu Hrovatinu in Milanu Nartniku. 

m 
KOŠUTA Helena — 
red republike z bro
nastim vencem 

Košuta Helena je že 13 let upo
kojena ravnateljica osnovne šole 
Borovnica. Ves ta čas aktivno dela 
v krajevni organizaciji S Z D L , Z Z B 
N O V in društvu prijateljev mladine. 
Tov. Košutova je bila dolgoletna 
ravnateljica na osnovni šoli v Bo
rovnici. S svojo sposobnostjo, 
vestnostjo, navezanostjo na šolo in 
kraj je vse svoje sile usmerjala z a 
napredek šole, z a njeno povezavo 
z občani in družbeno-političnimi 
dejavniki. Zaradi tega je bila šola 
(kot je tudi še danes) tesno pove
zana s krajem in predstavlja po
membno kulturno institucijo v Bo
rovnici. Bi la je skrbna vzgojiteljica 
otrokom in vesten, zahteven men
tor učiteljem, ki jim je v težavah in 
zagatah vedno znala prav svetova
ti. Dobre, stoletne tradicije kvali
tetne šole v Borovnici, ki so jo po
stavili in utrjevali že Papler, Žirov-
nik, Tavčar pa učitelji kot Hladniko-
va, Žgurova in drugi je znala ohra
niti, oplemenititi in jih na kvalitetno 
višji ravni predati sedanji borovni
ški šoli. 

Današnji razgibani časi porajajo 
mnogo težav tudi z a šolo. Da šola 
svoje poslanstvo dobro, odgo
vorno opravlja pri vzgajanju in izo
braževanju mladih Borovničanov, 
gre nemajhna zasluga trdim teme
ljem, tradiciji, ki jih je krepko vgra
dila tov. Košutova. 

Glede na zapisano je lahko zak
ljučiti, da gre imenovani velika z a 
s luga z a razvoj Borovniške šole, z a 
njeno povezavo z ljudstvom in z a 
tesno kulturno poslanstvo šole, ki 
ga šola nudi ob vsaki družbeno-po
litični ali kulturni prireditvi tamkajš
njim prebivalcem. 

VEBER Jelka — red 
dela s srebrnim ven
cem 

Veber Je lka je prišla z a učiteljico 
v Bevke leta 1952, kjer je ostala 20 
let, t.j. do leta 1972. ko je bila upo
kojena. Vseh 20 let je bila Vebrova 
v središču družbeno-političnega 
dela v krajevni skupnosti Bevke. 

Vel iko je storila pri kulturnem 
osveščanju občanov, saj ni bilo 
kulturne prireditve ali druge druž-
beno-politične manifestacije v 
Bevkah brez aktivne prisotnosti 
Veber Jelke. Leta 1953 je postala 
predsednica krajevne organizacije 
O F Bevke (sedanje SZDL) in po 
preteku mandata je bila vnovič 
izvoljena v odbor S Z D L , v katerem 
je delala polnih 10 let zlasti v sekciji 
z a kulturno-prosvetna vprašanja. 

V času njenega službovanja so v 
Bevkah preuredili kulturni dom in 
od tedaj dalje ga uporabljajo z a vse 
krajevne kulturne ter družbeno po
litične manifestacije. Ob njeni polni 
angažiranosti so v Bevkah zgradili 
javno tehtnico in vpeljali avtobusno 
progo Bevke—Blatna Brezovi
ca—Vrhnika—Ljubl jana in obratno 
ter obnovili podružnično šolo. 

Vebrova je čestokrat omenjena 
kot vzorna prosvetna delavka in 
zlasti uspešna kulturna delavka 
»tam doli« med občani v bazi. V e 
liko je prispevala pri organizaciji in 
izpeljavi vseh krajevno komunalnih 
akcij. 

Zadnjih nekaj let je boleh na in 
zaradi tega je tudi popustila v druž-
beno-politični in kulturni angažira
nosti. 

HROVATIN Maks — 
red dela s srebrnim 
vencem 

Hrovatin Maks izhaja iz na
predne družine (kmečke), ki je 
med NOV veliko prispevala 
tako partizanskim enotam kot 
družbeno-politični organizaciji 
OF. V partizanskih enotah je 
bila njegova teta, ki je padla kot 
borka. Njena dva sinova je 
potem vzgojila Maksova 
mama. 

Maks je zelo mlad začel s 
političnim delovanjem. Sprva je 
bil zelo priden (vzoren pionir) in 
kasneje mladinec. Zlasti se je 
in se še vedno zanima za kul-
turno-prosvetno delo v kraju. 
Več let je bil tajnik kulturnega 
društva Ivan Cankar, kasneje 
pa tudi predsednik. Pet let je 
uspešno opravljal dolžnosti 
tajnika prostovoljnega gasil
skega društva Bevke. Tudi 
danes je vnet pripadnik gasil
ske enote in zelo prizadevno 
povezuje gasilsko enoto s šta
bom civilne zaščite. Polnih 10 
let je bil tajnik sveta KS Bevke. 

V tem času so v Bevkah napra
vili zelo veliko krajevnih komu
nalnih del. Vpeljali so dva sa
moprispevka. Asfaltirali so 
ceste, uredili kulturni dom, po
pravili šolo. V letih 1974-1978 
je bil delegat Družbeno-politič
nega zbora skupščine občine 
Vrhnika in je zelo prizadevno in 
uspešno opravljal delegatske 
dolžnosti. 

Na novi konstiutivni seji skupš
čine krajevne skupnosti Bevke je 
bil izvoljen za predsednika — za 
naslednja štiri leta. 

NARTNIK Milan — 
red dela s srebrnim 
vencem 

Milan je že kot 15-letni mladenič 
začel aktivno delati v mladinski or
ganizaciji v vasi Bevke. Sprva je 
prevzel še funkcijo tajnika pod
mladka rdečega križa. Bil je zelo 
vesten in naloge zelo uspešno 
opravljal. Junija 1945 je bil v veliko 
podporo očetu Pavlu Nartniku in 
Alojzu Volku, ki sta organizirala in 
več let vzorno vodila krajevno-
vaško zaščito. Leta 1947 so ga na 
konferenci izvolili z a predsednika 
mladinskega aktiva in je bil pod 
njegovim vodstvom mladini Bevk 
z a vzgled prenekaterim aktivom: 
prostovoljne akcije, urejanje kraja, 
aktivnost pri vseh pripravah in 
izvedbi volitev in zlasti pri delu kul
turnega društva. Leta 1958-59 je 
bil član krajevnega odbora O F in 
blagajnik ter član nadzornega od
bora. 

Leta 1969 je bil izvoljen z a pred
sednika krajevne konference 
S Z D L Bevke in jo uspešno vodil do 
konca marca 1979. V pretočenih 
desetih letih se je v Bevkah veliko 
naredilo. S krajevnim prispevkom 
s o asfaltirali cesto, s prostovljnim 
delom so naredili kulturni dom in 
lani podaljšali prispevek z a uredi
tev vodovoda in elektrike. Vse ak
cije pa volitve pa zbiranje sredstev 
z a popravljance, sredstev z a pri
zadete po potresu so vezane na 
osebno angažiranje Nartnik Mila
na. 

Nartnik Milan je zdaj ponovno 
izvoljen v izvršni odbor S Z D L in v 
skupščino ter svet K S Bevke. 

Veliko je storil tudi na področju 
krepitve ljudskega odpora in druž
bene samozaščite v Bevkah. Ni 
mogoče zapisati, koliko svojega 
prostega časa (brez vsakega plači
la) je Nartnik uporabil z a reševanje 
krajevno komunalnih del kraja in z a 
izvajanje družbeno-političnih akcij. 

Rezervne starešine pri urjenju in vzgoji mladih. 

D E L O K O Z R V S IN O K Z R V S 

Nekatera vodstva 
že bolj samostojna 

V mesecu februarju in marcu so bile 
izvedene konference KO ZRVS razen KO 
ZRVS Log. Udeležba na konferencah je 
bila zadovoljiva. Zaradi neaktivnosti so 
bila zamenjana vodstva v dveh organiza
cijah, in sicer v KO ZRVS Borovnica in KO 
ZRVS Log. Tu je namreč še vteku. Neod
govornosti in aktivnosti posameznikov 
smo in bomo obravnavali po OO ZKS in 
SZDL na terenu, zlasti tam, kjer so KO 
ZRVS pri KS. Izvedena je bila tudi letna 
konferenca OK ZRVS, na kateri smo z de
legati razpravljali o nadaljnjih nalogah v 
organizaciji ZRVS zlasti na področju ko
lektivnega vodenja in večji samostojnosti 
KO ZRVS pri usposabljanju članstva. 
Konferenca je ugotovila, da so posa
mezna vodstva KO ZRVS aktivna in Čeda
lje bolj samostojna in povezana z drugimi 
DPO. Kritično je bilo pa ocenjeno delo 

dveh KO ZRVS, in sicer Borovnica in L4 
Krivi so bili neaktivni sami predsednic; 
niso znali ali hoteli voditi organizaCT 
Predsedstvo bo o teh zadevah še f8j 
pravljalo in sprejelo ustrezne ukrepe. J 

V mesecu marcu so bila izvedena i 
davanja po učnem programu po vsehj| 
ZRVS. Udeležba je bila poprečna. Pm 
vateiji so bili člani ZRVS iz OŠTO Vrtini? 
Snov je bila predelana v celoti. Sedaj I 
misija za vzgojo pripravlja vprašanja 
taktično nalogo, ki bodo obravnavana! 
dveh grupah, in sicer: za komandante^ 
taljona, komandirje čet in vodov. 

Vse taktične naloge bomo reševa! 
terenu s praktičnimi prikazi. PrilagodM 
bomo željam KO ZRVS, ki so bila prejj. 
gana na konferenci. Preizkus znanja t*! 
mesecih maju in juniju. Tekst in fjj 

FRANC KRAf l 
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Manj prebivalcev 
na enega zdravnika 

kluba, katerega člani se sestajajo «*J 
tedensko. Oslo članov je v zadnjem 5* 
zaskrbljujoč. Poleg teh problemov p*' 
se pojavili še kadrovski problemi 
manjka terapevt — zdravnik. 

Za rešitev teh problemov je nujnaP 
novna oživitev koordinacijskega od&JJ 
za boj proti alkoholizmu pri Občinski W 
ferenci SZDL Vrhnika, kar bi bila v# 
pomoč pri reševanju te problematike ' 

člani Sveta za socialno zdravstv*" 
varstvo so bili prav tako seznanjeni sn 
btemom mladoletniške delikvence v i*| 
občini. Podatki, ki izhajajo iz Analiz' 
mladoletniški delikvenci v občini Vrtin* 
kažejo, da mladoletniško prestopni*! 
stalno narašča, poleg tega pa se • 
število vzgojno problematičnih otrok 
mladostnikov, oziroma mladih ljudi,"I 
svojim vedenjem motijo okolje. 

Predloge, ki so podani v analizi in | 
nastali na podlagi podatkov iz analiz' 
mladoletniški delikvenci v občini V rM ' 
je Svet za socialno zdravstveno varsf, 
celoti podpri, posebno pa je poudaril n 
slednje predloge: , 

— glede na to, da ima organizira 
preživljanje prostega časa velik pom6"J 
preprečevanju mladoletniške delikv«** 
bi bili v bodoče dolžni posvetiti preživIK 
prostega časa več pozornosti starši, & 
pionirska in mladinska organizacija, m 
jevne skupnosti, oziroma vse organiz* 
In društva, ki imajo v svojih programih <* 
z mladimi in za mlade. 

Konec marca se je na svoji 1. seji sestal 
Svet za socialno zdravstveno varstvo pri 
Občinski konferenci SZDL Vrhnika. 
Obravnaval je analize razvojnih možnosti 
zdravstva, skrbstva, zaposlovanja in sta
novanjskega gospodarstva za obdobje 
1981—1985. Poleg tega se je Svet dota
knil tudi vprašanja alkoholizma in mlado
letniške delikvence v naši občini. 

Člani sveta so soglasno podprli Smer
nice vseh navedenih Interesnih skupnosti, 
poleg tega pa so posameznim usmeri
tvam dali še poseben poudarek. 

Zaradi slabih pogojev dela oziroma ute
snjenosti zdravstvenega doma Vrhnika 
bi bila investicija za prizidek oziroma nad
zidavo zdravstvenega doma nujno po
trebna že v letu 1981. 

Zaradi vse več pritožb uporabnikov 
zdravstvenega varstva, zaradi predolgih 
čakalnih dob je nujno potrebno uskladiti 
kadrovsko politiko s porastom prebival
stva, oziroma se zavzemati za to, da bi na 
enega zdravstvenega delavca prišlo 
manjše število prebivalcev, kot je bilo leta 
1978, ko je 2080 prebivalcev zdravil en 
splošni zdravnik in 2138 prebivalcev en 
zobozdravnik. 

V zvezi z vprašanjem razvojnih možno
sti socialnega skrbstva v občini Vrhnika pa 
je bilo soglasno podprto stališče, da se za 
izhodišče za izračun družbeno denarnih 
pomoči kot edini vir za preživljanje upoš
tevajo minimalni življenjski stroški sta
rostnikov, ki so izračunani v višini 1.839.00 
din mesečno. 

Glede na to, da občani, starejši od 65 
let, predstavljajo posebno ogrožen del 
prebivalstva, je potrebno doseči zavodsko 
varstvo za 5 % ostarelih občanov Poleg 
tega pa je potrebno posvetiti tudi vso 
družbeno skrb prizadeti mladini in odra
slim osebam. 

Svet za socialno in zdravstveno varstvo 
se je dotaknil tudi perečega vprašanja al
koholizma v naši občini. Glede na to, da se 
srečujejo s tem vprašanjem delovne or
ganizacije, da nastajajo zaradi tega veliki 
problemi v družinah oziroma se pojavljajo 
zato problemi v celotni družbeni skupno
sti, bo potrebno v bodoče temu problemu 
posvetiti vso skrb. 

Poleg tega ugotavljajo, da so se tudi v 
Klubu zdravljenih alkoholikov na Vrhniki 
pojavili veliki problemi glede obiska tega 

za preprečevanje delikvence 
mladino, posebno med osnovni oso«! 
populacijo, je zelo pomembno pravi 
s no odkrivanje stisk in težav, v kateri'': 
znajdejo iz različnih razlogov. PpO 0^, 
težave so: razmere, pomanjkanje intei* 
in znanja staršev, da bi lahko vplivaj 
otrokov uspešen razvoj, pretirane zarit* 
staršev, manjše učne sposobnosti, ađ" 
cijske in jezikovne težave in indr. Mlad ' 
problemov ne morejo rešiti ali ubJ* 
sami brez pomoči ustreznega strokoVn 
ka. 

Potrebno je, da izobraževalna skupaj 
Vrhnika v sodelovanju z osnovnima § 
lama prouči možnosti zaposlitve t 
enega delavca šolske svetovalne slu* 
— predlagajo socialnega delavca. J 

LUČKA 

Redne letne programske seje krajevnih konferenc SZDL so opravljene i e v 11 
krajevnih skupnostih. Na sejah so kritično ocenili delo v preteklem letu in ocen« 
so dejanski odraz stanja v posameznih sredinah. Nekoliko pomanjkljiveje pa *> 
ponekod pripravili programe dela, zato jih bodo v najkrajšem času morali dopoj' 
niti. Povsod pa so pozorno razpravljali o planinskih aktih in o stabilizacijskih prt' 
zadevanjih. Na fotografiji: letna seja KK SZDL Blatna Brezovica 



IZ KRAJEVNIH SKUPNOSTI 

Obisk pri gostitelju letošnjega 
občinskega praznika 

Krajevno skupnost 
Dragomer—-Lukovica Je 
obiskal nai sodelavec 
Stane Jesenovec in se s 
tajnikom krajevne kon
ference SZDL Metkom 
Dobcnlkom, predsedni
kom osnovne organiza
cije ZSMS Borutom Go-
rupom In tajnikom 
športnega društva po
govarjal o njihovih 
uspehih, delu in tudi te
žavah s katerimi se pri 
delu srečujejo. Matko Dobčnik Borut Goru p Brane šef ran 

Močan razvoj 
na kulturnem 

področju 
Ni potrebno posebej opozarjati, da bo tudi letos v naši 

°bčini uresničeno načelo, naj ne bi bila proslava občin
skega praznika vedno na Vrhniki, ampak naj bi bila 
v sako leto v drugem kraju. 

Kaj Je spodbudilo krajane Dragomera In Lukovl-
da so predlagali, da bi oNa osrednja slovesnost 

ob praznovanju občinskega praznika letos pri njih. 
rajnik krajevne skonfarence socialistična zveze 
<Waomsr-Lukovlea Metko Dobčnlk je dejal: 

»Mi smo predlagali, naj bi letos potekale prireditve v 
Počastitev občinskega praznika v naši krajevni skupno
sti zato, ker smo dosegli močan razvoj na komunalnem 
Področju in pri urejanju pogojev z a družbeno in druš
tveno delo v kraju. Dobrine, ki smo jih pridobili v zadnjih 
l e , i h , so prav gotovo lahko povod zato, da se letos sni
demo na slovesnostih v K S Dragomsr-Lukovca«. 

Omenjali sta mstsrlalns pridobitve. Ta res zado
stujejo za ta korak? 

»Nikakor same ne bi zadoščale z a našo odločitev. 
Ocenjujemo, da je naša krajevna skupnost po samou
pravni organiziranosti in delovanju frontne organizacije 
vzorna. 

Med preobrazbami krajevnih skupnosti in uskladi
tvami aktov krajevne skupnosti smo pri nas dejansko na
redili nov statut. Ustanovitev delegatske skupščine kra
jevne skupnosti in vpeljava sosesk v krajevni skupnosti 
sta dali novo moč samoupravljanja. Ugotavljamo, da je 
s 1400 prebivalci skupnost sorazmeroma velika in zato 
smo devetim soseskam zaupali neposreden stik frontne 
organizacije s terenom. Iz soseske prihajajo delegati v 
skupščino krajevne skupnosti in v krajevno konferenco. 
Ji so odgovorni z a svoje območje in skrbijo, da se v kra
jevni skupnosti kolektivno izvedejo akcije in naloge, z a 
katere smo se dogovorili v naši skupnosti.« 

Se Je temu preoblikovanju v krajevni skupnosti 
Prilagodila tudi krajevna organizacija socialistične 
zveze? 

»Po letu 1978 smo oblikovali deletatsko konferenco 
SZDL. V njej imamo danes 37 članov in članic. To so de-
l e gat i krajevnih aktivov S Z D L , družbenopolitičnih orga-
n ' zac i j in društev. 

Oblikovanje take konference nam je omogočilo, da 
smo dobili izvršni odbor KK S Z D L , ki je pravzaprav 
Predsedstvo družbenopolitičnih organizacija. 
. Sedanja organiziranost organov krajevne konference 
Jh aktivov v soseskah je res še v razvoju, vendar uresni-
cečvanje referendumskega programa dokazuje (200 
udeležencev prostovoljnega dela in nad 8000 delovnih 
ur), da je naša frontna organizacija dovolj odprta do ob
čanov in njihovih težav.« 

37 članaka konferenca Je torej jedro snovanja v 
krajevni skupnosti, Je zaznavalec političnega utripa 
m hotenje. Kam Je usmerila pričakovanja In priza
devanja krajanov? 

»Predvsem ni zanemari la prizadevanja krajanov, da 
ustanovijo združenja občanov. Prav sedaj bomo dobili 
kulturno društvo in krajevno organizacijo rdečega križa. 
Ti se bosta priključili gasi lskemu, športnemu in upoko 
lanskemu društvu. 

V dosedanjih društvih je bilo nad 250 članov, v novih 
društvih pa bo še nadaljnjih 250.« 

č e ocenjujete delo krajevne konference sociali
st čne zveze trenutno za uspešno, verjetno obsta-
j ^ p r e d krajevno frontno organizacijo še nove na 

»Na zadnjem zboru zveze komunistov v naši krajevni 
skupnosti, na katerem so bili vsi živeči člani zveze ko
munistov v naši krajevni skupnosti, smo ponovno odprli 
nekatere posebnosti nastajanja našega kraja. Znano je, 
° a imamo močno priseljevanje ljudi, kar pa zahteva po-
soben pristop v organiziranost. Nepoznavanje starih in 
n ov ih krajanov ter niz urbanističnih in opremljevalskih 
Pomanjkljivosti v novem naselju sta nas pripeljala do 
[*9a, da lahko nastopamo uspešno skupaj le vse sub-
loktivne sile v krajevni skupnosti. Tudi zadnji zbor ko
munistov je ugotovil, da je glavna naloga socialistične 
zveze in komunistov, da se še nadalje aktivira vse, ki so 
Pripravljeni, v samoupravnem, političnem in društve
nem življenju delati in tako krepiti kohezijo in medse
bojno poznavanje. Veliko nepoznavanje je tudi veliko-
K r a t vzrok z a določene nesporazume, ali pa različna 
Pojmovanja problematike. 

Temu skušamo odpomoči na več načinov. Z obvestili, 
kj jih izdajamo po potrebi, z organiziranjem posvetov z a 
ojane osnovnih delegacij, predvsem pa z vzpostavlje
nem materialnih pogojev, v katerih bi lahko ljudje ko-
rnuncirali. Dom, ki smo ga odprli lani, je kljub svojemu 
Prijetnemu izgledu že premajhen. Vsak večerje poln, pa 
n a j bodo v njem seje, sestanki, ali pa treningi šahovske 
Rekcije, vaje kulturnih delavcev, pogovori mladincev 

S prostovoljnim delom ste i e močno izboljšali 
"rejenost kraja in pogoje bivanja v nJem. Kakšne 
oblike prostovoljnega dela vse Ishko srečujemo v 
v«š! krajevni skupnosti? 

»Vse delo v naši krajevni skupnosti sloni na prosto
voljni bazi. Ker nihče ne prejema denarja, bi morali ra
zmišljati o tem, da ne bi bili več skopi z moralnimi in poli-
"čnimi priznanji najbolj delavnim krajanom.« 

Bogat program 
dela za letos 

»Mislimo, da je trenutna organiziranost mladih v naši 
krajevni skupnosti dobra,« je ocenil predsednik O O 
Z S M S Dragomer — Lukovica Borit Gorup. »V preteklih 
letih smo se izgovarjali predvsem na prostorske težave 
in zato tudi 0 0 Z S M S , najpogosteje zbrana v gostilni, ni 
mogla tako poseči v krajevno dogajanje, kot bi želela in 
hotela.« 

Mladi so končno dobili možnost resnega sestajanja v 
krajevnem domu. Redno dogovarjanje in uspešna pro-
gramsko-voli lna konferenca sta jih pripeljala do boga
tega programa dela z a letošnje leto. Program je zahte
ven, a če bo pri njegovi uresničitvi sodelovalo vseh 130 
mladincev in mladink, bo mogoče zaznati njihovo de
javnost pri delovnih akcijah, kulturnih prireditvah, pro
slavah krajevnega in občinskega praznika, skratka pov
sod, kjer se morajo mladi vključiti v samoupravno, druž
beno in društveno dogajanje. 

»Saj dovolite, da naštejem nekaj skupin, ki smo jih 
oblikovali pri O O Z S M S . Kulturna in športna sekci ja sta 
skoraj sama po sebi umevni grupi mladih. K njima smo 
pridali še skupino za teritorialno obrambo in družbeno 
samozaščito, sekcijo z a idejno politično delo, itn. Skupaj 
jih je devet. V s a k a je že izpeljala vsaj eno točko pro
grama z a leto 1980. Zalet, v katerem smo zajeti mladi iz 
K S Dragomer — Lukovica, je posledica menjave celot
nega predsedstva O O Z S M S , pa tudi dobre povezave s 
KK S Z D L in organi krajevne skupnosti. Pri njih imamo 
svoje delegate. Po dosedanjih razmerjih imamo izje
mno dober občutek, saj smo spoznal i , da nas imajo z a 
popolnoma enakopravne člane in nam popolnoma zau 
pajo. 

Vesel i pa smo predvsem tega, da se je nekaj odraslih 
krajanov odločilo z a mentorsko delo v naši 0 0 S Z S M S . 
Predvsem bi se rad zahvalil tovarišicam, ki nam poma
gajo pri pripravi kulturnega programa. 

Ko primerjate nazive sekcij v O O Z S M S in jih postav
ljate ob športna, kulturna in ostala društva, se morda 
tudi sprašujete, zakaj tolikšno podvajanje dejavnosti. 
P a mislim, da bi bila sodba preuranjena. Člani posa
meznih sekcij O O Z S M S pri najrazličnejših prireditvah 
in tekmovanjih vstopimo v športne, kulturne in druge 
vrste in tako obogatimo njihovo dejavnost. Marsikdaj pa 
prav mi orjemo ledino dejavnosti. Omenil bi izjemno 
uspeli kulturni prireditvi ob slovenskem kulturnem praz
niku in 8. marcu. Bili smo presrečni, ker smo bili nagra
jeni z bučnim ploskanjem mnogih krajanov. Intenzivno 
smo se vključili tudi v nedavno očiščevalno akcijo in boj 
z a lepši izgled naših krajev,« je nanizal nekaj spoznanj o 
delu 0 0 Z S M S Dragomer — Lukovica Borut Gorup. 

Kljub temu, da so v popolnem delovnem zanosu, pa 
vidijo, da niso v njihovih vrstah vsi mladinci in mladinke. 
Menijo, da je še vedno preveč opazovalcev, pa premalo 
ustvarjalcev. Zato jih pozivajo, naj že vendar stopijo v 
vrste delavnega mladega rodu in s svojo aktivnostjo 
pomagajo, da bo življenje v tej krajevni skupnosti prijet
no, da ga bo zajelo pravo kolektivno delovanje. 

»Ne razumem kolegov iz krajevne skupnosti Brenov 
grič — Lesno brdo, zakaj se pritožujejo nad slabo pove
zavo z občinsko mladinsko organizacijo. Mi imamo 
vzpostavljene dobre, delovne stike in upamo, da bo tako 
tudi v prihodnje,« je zaključil pripoved predsednik O O 
Z S M S Dragomer — Lukovica Borut Gorup. 

Deluje že 
deset sekcij 

»Športno društvo Dragomer Lukovica se je delavno 
vključilo v praznovanje letošnjega občinskega praznika. 
Organizirali bomo vsakoletni pohod na Ključ, priredili 
bomo nogometno tekmo ter odbojkarski in šahovski 
moštveni turnir,« je naštel osrednja športna tekmovanja 
tajnih športnega društva Brane Sefran. 

Medtem, ko je pohod na Ključ redna praznična mani
festacija krajanov Dragomera in Lukovice, pa vidijo 
športni delavci iz te krajevne skupnosti v ostalih treh 
tekmovanjih dolgoročnejše poslanstvo. Z nogometno 
tekmo z drugoligašem bi radi povečali zanimanje z a to 
igro z žogo, ki je bila nekdaj v vrhniški občini bolj uglaše
na, kot je sedaj. Odbojkarji iz ŠD Dragomer bodo tokrat 
gostili tekmovalce iz drugih občin. Prikaz kakovostne 
igre naj bi povečal zanimanje z a to športno panogo še v 
nekaterih krajih občine. Zanimiva pa je tudi pobuda dra-
gomerskih šahistov, ki se trenutno po kakovosti ne mo
rejo kosati z Borovničani in Vrhni Vrhničani, da naj bi 
dobili izbrano občinsko šahovsko ekipo, ki bi se vključila 
v republiško šahovsko tekmovanje. 

»Prav gotovo mnogi občani vedo, da je bilo naše 
društvo ustanovljeno 1976. leta,« je pričel vleči kronolo
ško črto tajnik Brane Šefran, »vendar pa jim ni znano, da 
smo imeli na začetu tri sekcije in skupino z a ostalo re
kreativno dejavnost. Danes smo našteli v društvu devet 
sekcij in skupino z a ostalo rekreativno dejavnost. Lahko 
rečem, da vse uspešno delajo, kljub temu, da večina od 
njih gostuje na igriščih sosednjih krajevnih skupnosti 
oziroma na Vrhniki. Le šahisti so dobili svoj prostor v 
krajevnem domu. V teh devetih sekcijah imamo sedaj 
okrog 150 članov in članic. V s a dejavnostjo trenutno re
kreacijskega značaja. Ko bomo imeli šolo, bomo skušali 

v njej vpeljati selekcijo in se dokopati do pete selekcijske 
skupine. 

Medtem ko se je že z novim krajevnim domom neko
liko izboljšal prostorski položaj z a delo naših sekcij, pri
čakujemo, da bomo te težave skoraj v celoti odpravili v 
naslednjem srednjeročnem obdobju. Uredili bomo 
športni center, na katerem bo mogoče izvajati vse uve
dene športne panoge. Z novimi športnimi tereni pa naj bi 
se tudi podvojilo število članov. 

Ne bojimo se , d a ne bi imeli pomladka, saj že sedaj 
pionirji pridno trenirajo v nekaterih skupinah, pa tudi 
starši se močno zanimajo z a vključevanje njihovih otrok 
v društvo. Odločneje pozivamo v športno društvo Dra
gomer — Lukovica ženske. Ljubo bi nam bilo, če bi si 
naše krajanke našle vzor pri ženah odbojkašev, ki so 
prebile »športni« zid in sedaj redno vadijo v času, ko 
igrajo možje odbojko. In to kljub temu, da imajo treninge 
na Vrhniki.« 

D a je mogoče razvijati dejavnost tudi brez osnovnih 
materialnih pogojev, a z veliko zagnanosti in dobro or
ganiziranostjo, dokazujejo delavci Športnega društva 
Dragomer — Lukovica. Vedo sicer, da bi imeli še več 
dobkmrih športnikov-rekreativcev, če bi že sedaj lahko 
igrali na svojem košarkarskem, nogometnem, odboj
karskem kegljiškem igrišču, vendar je bistveno to, da se 
tudi na športnem področju združujejo prvotni in dose
ljeni krajani in tako krepijo ustvarjalne medčloveške od
nose. Ob tem pa so športniki iz Dragomera in Lukovice 
hvaležni kolegom iz okoliških krajevnih skupnosti z a 
dovoljevanje treningov in tekmovanj na njihovih igriščih. 
Hvaležni pa so tudi vodstvu društva, ki zna s svojo odpr
tostjo, varčnostjo in prepričljivostjo stalno vključevati 
med člane društva nove in nove krajane. 

S E J E KK S Z D L B O R O V N I C A 

Vključevanje 
v reševanje 

skupnih 
problemov 

Krajevna konferenca SZDL v Borovnici 
je začela letošnje leto v znamenju priza
devanj za čim širše vključevanje krajanov 
v samoupravno življenje. Po lanski anketi, 
ki so jo v krajevni skupnosti izpeljali zato, 
da bi imeli jasno podobo o pripravljenosti 
krajanov za družbenopolitično delo, se je 
izkazalo, da bo pritegnitev ljudi v delova
nje v krajevni samoupravi precej pripomo
gla k temu, da tudi v krajevni skupnosti re
šijo zadeve, ki jih krajani že dolgo čutijo kot 
svoj in skupen življenjski interes. 

Na konferenci sredi marca je bilo ugotov
ljeno, da je treba v krajevni organizaciji 
Socialistične zveze izpeljati naloge, s ka
terimi se bodo krajani dejavneje vključe
vali v reševanje skupnih zadev. Dosledno 
bo treba izpeljati kolektivno vodenje v kra
jevni konferenci SZDL, kar je že uspelo, 
saj ima novo predsedstvo 19 članov iz ra
zličnih okolij, poteka tudi akcija za do
sledno izpeljavo kolektivnega vodenja v 
skupščini in svetu krajevne skupnosti. 
Glede na splošne družbene potrebe vse 
naše družbe bo treba tudi v borovniški kra
jevni skupnosti skrbeti za to, da bo tudi v 
tem okolju prišlo do izraza prizadevanje za 
gospodarsko stabilizacijo, funkcioniranje 
delegatskega sistema bo treba zastaviti 
tako, da bodo delegati v občinski skupščini 
resnično izražali interese krajanov, česar 
pa ne bo mogoče doseči drugače kot z iz
črpnim informiranjem, za kar ima krajevna 
konferenca SZDL poslej tudi posebno 
komisijo. Skrbela bo za to, da bodo hote
nja krajanov zares prišla do izraza. 

Žgoče vprašanje v borovniški krajevni 
skupnosti je tudi zaostajanje za drugimi 
območji v občini. Borovničani se pogosto 
čutijo odrinjene pri napredku, toda s plani, 
ki so jih sestavili za naslednje srednje
ročno obdobje do leta 1985, bi radi zamu
jeno dohiteli. Zato pa bo potreben krajevni 
samoprispevek, ki ga bo mogoče uresni
čiti le z zavzetim delovanjem vseh druž
benih subjektov. SZDL V Borovnici si bo 
posebej prizadevala, da bo v javni raz
pravi o planih, tako za srednjeročno kot za 
dolgoročno obdobje, sodelovalo čim več 
krajanov, kajti edino tako bo mogoče med 
planske postavke uvrstiti poglavitne želje 
in hotenja vseh krajanov, potem pa tudi 
skrbeti, da se bodo nosilci dejavnosti iz 
planov tako tudi ravnali. 

Ker je v krajevni skupnosti vse preveč 
neobdelane zemlje, si bo socialistična 
zveza s pospešeno akcijo prizadevala, da 
bi polja zasejali s kulturami, ki bodo uspe
vale na doslej neobdelanih zemljiščih. 
Kmetijstvu pa bo treba z vsemi zainteresi
ranimi dejavniki ustvariti pogoje, da bo 
ustvarjalno večji družbeni dohodek. Tako 
se bo tudi mogoče smotrneje dogovoriti o 
bodočem prostorskem načrtu. 

Skrb za 
bolne člane 

Dne 30. 3 .1980 je imela K O Z Z B N O V v Bo
rovnici letno konferenco, ki se je je udeležilo 58 
članov. Tudi zastopniki družbenopolitičnih or
ganizacij so bili prisotni. 

Obravnavalo se je delo odbora v preteklem 
letu. Navzoči so ugotovili, da je potekalo po z a 
stavljenem programu in da je bilo zadovoljivo. 
Tudi sodelovanje članov v družbenopolitičnih 
organizacijah, K S in društvih ter s pionirsko or
ganizacijo je bilo dobro. V s a možna skrb se je 
posvečala zlasti bolnim članom. 

Dogovorili smo se tudi z a bodoče delo. Poleg 
ostalega je naša najvažnejša naloga posvečati 
vso skrb ohranjanju tradicij N O B , zbiranju do
kumentacije, slik in zapisovanje spominov bor
cev. Že dobre stike s pionirsko organizacijo na 
šoli moramo še nadalje ohranjevati, boljše stike 
pa moramo navezati z mladinsko organizacijo. 
Zelo važna naša naloga je tudi čim tesnejše so
delovanje z vsemi družbenopolitičnimi organi
zacijami in s K S . 

Ob tej priložnosti smo poslali pozdravno 
pismo tovarišu Titu z iskrenimi željami, da bi 
čimprej okreval ter z obljubo, da se bomo borili 
z a vse tiste ideale, z a katere se on bori že vse 
svoje življenje. 

V letu dni že 
nekaj uspehov 

V maju bo leto dni od takrat, ko smo v Borovnici usta
novili krajevni svet Z S M S . S tem, kar smo naredili v pre
teklem obdobju, smo lahko zadovoljni, toda paleta de
javnosti še zdaleč ni izčrpana. V samem začetku smo v 
svet združili osnovne organizacije Z S M S , ki delujejo na 
področju krajevne skupnosti. Povezava je v glavnem 
bila na področju športa, kulture, prostovoljnega mladin
skega dela in ljudske obrambe in družbene samozašči
te. S a m o predsedstvo Krajevnega sveta je že — lahko 
rečemo — kolektivno vodeno. Predsednika in sekre
tarja si izberejo predstavniki vseh osnovnih organizacij 
skupnih akcij, z a katere so se dogovorili na sestankih. 
Z a vsako akcijo, ki poteka na nivoju krajevnega sveta, 
se zadolži skupina predstavnikov vseh osnovnih orga
nizacij, ki deluje v okviru sveta in odgovarja predsed
stvu, dokler je ne konča. V tem letu se že povezujemo z 
društvi, ki v svojem delu združujejo mlade. Prizadevati 
si moramo, da bodo mladi v tem okolju resnični dejavnik 
pri upravljanju in odločanju. 

V tem letu bomo povezovanje razširili in aktivnosti 
popestrili z nekaterimi novimi spodbudami. 

Organizirali smo stalno delovno brigado, v kateri je 
okrog 60 brigadirjev, seveda je vsak nov brigadir dobro
došel. K delu želimo pritegniti tudi veterane. Brigada naj 
bi delovala na področju krajevne skupnosti. Akcije bi v 
glavnem bile enodnevne, in sicer organizirane ob pro
stih sobotah in nedeljah. Tudi tako si prizadevamo 
vključiti v uresničevanje politike ekonomske stabil izaci
je, ker bi s svojim delom prihranili marsikateri dinar kra
jevni skupnosti. 

Na našo iniciativo je bil v lanskem letu ustanovljen v 
Borovnici »radio klub«. Ta že kaže prve rezultate svo
jega delovanja, sicer je materialno še vedno šibek, ven
dar se bo glede na pomembnost takega kluba v krajevni 
skupnosti denar že našel. 

Ustanovitev je potekala spontano, kajti v Borovnici 
deluje več kot 20 radioamaterjev. Tako veliko število ra
dioamaterjev je zelo dobra kadrovska podlaga z a delo
vanje kluba. Dejavnost kluba se bo razširila tudi na 
osnovno šolo, kjer bodo pri mladih razvijali pozitiven 
odnos do tehnične kulture sploh. 

V družbenopolitično življenje in delovanje se aktivno 
vključujemo in sodelujemo pri odločanju o vseh zade
vah v krajevni skupnosti. Narediti moramo tudi korak 
naprej pri povezovanju mladih iz drugih republik. N a po
dročju krajevne skupnosti jih živi in deluje čez sto. Pr i 
zadevati si moramo, da jih pritegnemo tudi k delu in živ
ljenju v krajevni skupnosti, pomagati jim, da se lažje pri
lagodijo na okolje — z a njih novo. Velik korak smo nare
dili pri povezovanju mladih na osnovni šoli, kjer smo or
ganizirali marksistični krožek. Opaziti je precejšnje z a 
nimanje mladih z a tovrstni način usposabljanja in izo
braževanja in kaže, da smo zadeli pravo pot. 

Naš način organiziranosti kaže, da je potrebno tako 
nadaljevati, bojevati se pa moramo proti vsakem prena
šanju odgovornosti na krajevni svet, kajti svet je usta
novljen samo zato, da usklajuje skupne interese ter 
omogoča lažje reševanje posameznih problemov, ki so 
skupni vsem organizacijam v K S . Osnovne organizacije 
so še naprej povezane z O K Z S M S in odgovarjajo z a 
svoje delovanje in so glavni nosilci delavnosti. 

Naše izkušnje naj bi služile tudi drugim, kjer imajo 
možnosti z a ustanovitev podobnih teles, kajti z vsakim 
dnem si moramo iskati nove načine samoupravne or
ganiziranosti, kjer naj bi se interesi in problemi usklaje
vali in razreševali v okolju, v katerem nastajajo. 

PRODANOVIĆ M I L O R A D 

Humana 
odločitev 

Denar, ki Je bil namenjen krajanom Poko
ji šča kot odškodnina za ikodo, ki Js nastala v 
času vaje enot teritorialne obrambe na njiho
vem področju, so Pokojiecani dali v sklad za • 
graditev Onkološksgs inštituta v LJubljani. 
Nedvomno Je to lepa in humana odločitev. 



Sprejet 
zakon 

o usmer
jenem 
izobra-
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* Delegati zborov skupščine S R 
[ Slovenije in skupščine izobraže

valne skupnosti Slovenije so 9. aprila 
enoglasno sprejeli zakon o usmerje
nem izobraževanju. O b tem so upoš
tevali vse amandmaje, vključno ti
stega, ki govori o postopnem uvaja
nju usmerjenega izobraŽevanja. 

Programi z a pridobitev strokovne 
izobrazbe po tem zakonu se bodo 
uveljavljali postopno, in sicer: v šol
skem letu 1981 -82 z a vse učence, ki 
se vključujejo v prvi letnik srednjega 
izobraŽevanja, in v šolskem letu 
1985-86 z a vse študente, ki se vklju
čujejo v prvi letnik v isokega izobra
ževanja. 

Vendar ne glede na roke, ki jih do
loča zakon, se izobraževanje po 
novem lahko prične tudi prej, pač 
tam, kjer so z a to dani pogoji. Tako 
lahko ponekod pričakujemo nov 
način izobraževanja že v začetku 
šolskega leta 1980-81. 

Kam po novem po osnovni šoli 
S e dober mesec In pol In osnovnošol

sko Izobraževanje za učence osmih ra
zredov bo zaključeno. Kam sedaj, na ka
tero šolo, v kakšen poklic, da bom poz
neje v življenju srečen In da bom delo 
opravljal z zadovoljstvom, s e sorstule 
vsak petnajst letnik. V s i Imajo ve l ike 
skrw, učenci In seveda tudi njihovi star
ši. Odločitve so često Izredno težke. 
Najbrž pa s e bodo letos nekateri odločili 
le malo lažje kot prejšnja leta. V začetku 
aprila Je bil namreč sprejet zakon o 
usmerjenem Izobraževanju, ki prinaša 
pomembne novosti In ureja usmerjeno 
Izobraževanje i e za nekatera, ki se bodo 
v prihodnjem šolskem letu vpisali v prvi 
letnik srednjega Izobraževanja. 

Z a nadaljevanje izobraževanja po 
osnovni šoli ta zakon določa dve vrsti vzgoj-
noizobraževalnih programov v srednjem 
izobraževanju: to so skrajšani programi 
srednjega izobraževanja (SKR), v katerih 
traja izobraževanje največ dve leti in pro
grami srednjega izobraževanja (SR), izo
braževanje po teh programih traja najmanj 
dve in največ štiri leta. Pomembna novostjo, 
da vsi vzgojnoizobraževalni programi vklju
čujejo poleg splošne izobrazbe in strokovno 
teoretičnih znanj tudi usposabljanje z 
delom. 

Učenci po osnovni šoli in drugi občani, ki 
se prvič vključujejo v srednje izobraževanje, 
lahko torej izbirajo le med skrajšanimi pro
grami srednjega izobraževanja in programi 
srednjega izobraževanja. V skladu s pred
logom zakona se v skrajšane programe 
srednjega izobraževanja lahko vpiše vsak
do, ki je izpolnil osnovnošolsko obveznost, v 
programe srednjega izobraževanja pa, kdor 
je uspešno končal osnovno šolo. V nadalje
valne programe srednjega' izobraževanja 
(NAD), ki ustrezajo dosedanjim delovod-
skim in poslovodskim šolam, pa se bo lahko 
vpisal, kdor je že končal ustrezno srednjo 
šolo in ima ustrezne delovne izkušnje. 

Predvideni so tudi programi, ki nimajo 
smeri, večina programov pa vsebuje več 
smeri in zato omogočajo izobraževanje z a 
več sorodnih poklicev na isti ali različnih 
stopnjah zahtevnosti. Ker vsak program 
omogoča praviloma izobraževanje v več 
smereh, se bodo učenci z a posamezen po
klic oziroma smer izobraževanja odločali 
med izobraževanjem glede na dosežene 
uspehe, sposobnosti in potrebe združenega 
dela. To pomeni, da usmerjanje učencev ne 
bo končano z vpisom v srednjo šolo kot do
slej, temveč se bo nadaljevalo tudi med izo
braŽevanjem, zlasti še v prvem letniku v ok
viru izbranega vzgojnoizobraževalnega 

programa. Pri tem seveda ne gre samo z a 
usmerjanje učencev pri izbiri ustrezne smeri 
izobraŽevanja v okviru programa, temveč 
tudi z a preusmerjanje v izobraževanje po 
drugih smereh izobraževanja pa tudi drugih 
programih. Programi usmerjenega izobra
ževanja bodo zlasti v okviru usmeritve izo
braževanja namreč vsebinsko zgrajeni tako, 
da bo postopanje lažje kot med sedanjimi 
vrstami srednjih šol. 

Poleg pregleda vzgojnoizobraževalnih 
programov in smeri v srednjem izobraževa
nju so v vsaki usmeritvi navedene tudi mož
nosti nadaljevanja izobraževanja na višjih in 
visokih šolah. Tako je v vsaki usmeritvi mo
goče ugotoviti najustreznejše poti izobraže
vanja z a poklice na vseh stopnjah zahtev
nosti. Zato je tem bolj pomembno, da se pri 
vpisu v srednjo šolo vsakdo odloči z a 
vzgojno izobraževalni program, ki ustreza 
njegovim poiklicnim željam in potrebam 
združenega dela. Kasnejša preusmeritev v 
drug vzgojnoizobraževalni program bo 
lahko učencu povzročala težave, ker bo 
moral obvladati razlike med programom, ne 
glede na to, da bodo razlike med programi 
manjše, kot so med sedanjimi srednjimi šo
lami. To načelo velja tudi pri prehajanju iz 
srednjega izobraževanja v višje ali visoko 
izobraževanje. 

V izbrani usmeritvi bo torej imel vsakdo v i 
skladu s svojimi sposobnostmi, interesi inl 
nagnjenji, doseženimi rezultati ter d r u ž b e ! 
nimi potrebami možnost, da se po srednj i 
šoli vključi v delo in se lahko nadalje i zob ra j 
žuje iz de la in ob delu, oziroma da nadaljuj«! 
izobraževanje na višji ali visoko šoli. P o g o j 
z a vpis v višjo ali visoko šolo bo uspešno! 
opravljen nadaljevalni izpit, s katerim bodo! 
morali kandidati dokazati, da obvladajo? 
znanja, potrebna z a uspešno nadaljevanje 
izobraževanja, ter tudi delovne izkušnje, 
kakor bo določal vzgojnoizobraževalni pro
gram. 

Opozoriti pa velja, da bo v razpisu z a vpis, 
v srednje šole, ki ga bodo tako kot lansko 
leto objavile vse srednje šole, lahko vsakdo 
izbral tudi določeno šolo, ki bo ustrezen pro
gram tudi izvajala. Razpis i bodo objavljeni 
najkasneje v prvi polovici maja 1980. Vsaj 1 

razpis bo vseboval pogoje z a vpis, predvi
deno število prostih mest, vrste vzgojnoizo
braževalnih programov oziroma smeri izo
braževanja ter informacije in navodila, po
trebna z a vpis. 

Da bi plastičneje prikazali srednješolsko 
izobraževanje sta naša sodelavca F. Trša1 . 
in J . Lampe obiskala nekaj l jubl janski^ 
srednjih šol in se pogovarjala z učitelji in di-J[ 
jaki. Prisluhnimo njihovim mnenjem. >o 

Poje Jurij 

POKLICNA 
KOVINARSKA ŠOLA 
LJUBLJANA 

POJE Jurij — direktor poklicne ko
vinarske šole nam je povedal: 

Z a poklicno kovinarsko šolo naj bi s e 
odločili učenci, ki mislijo Izbrati smer 
»kovinsko — predelovalna«, s e pravi z a 
obdelovanje kovin in upravtjalca strojev, 
z a kovinarja strojnika ali z a delovodjo 
kovinar-strojnika. Letos bo razpis obse
gal štiri oddelke, seprav i 120 učencev, v 
skrajnem primeru pa bi jih n a našo šolo 
lahko vzeli tudi 240. Potrebe po teh k a 
drih so pri nas v Sloveniji ze lo velike, 
toda vseeno je potrebno računati z 
manjšim vpisom od načrtovanega. Pouk 
je periodičen in učenci nimajo posebnih 
pogojev vpisa, niti ne bo sprejemnih iz
pitov. Dekleta na tej šoli so le redka, če
prav jih naše združeno delo z a nekatere 
poklice potrebuje, recimo poklic »fino-
mehanik«. V šoli s e učinci učijo tako 
splošno teoretičneš kot tudi strokovne 
predmete. Gojenci naše pokl icne kovi
narske šole imajo tudi praktične vaje, in 
sicer po takoimenovanem programu A v 
šoli in po programu B v organizacjah 
združenega dela. Letos s e daje priori
teta usmerjenemu izobraževanju, zato 
s e bodo n a našo šolo vpisali tudi učenci 
z nedokončano osnovno šolo, ki bodo 
delali po skrajšanem programu usmer
jenega izobraževanja. Zanimivo je, d a 
tudi z a štipendije n a tem področju ni 
problemov, saj jih vsako leto nič koliko 
ostane neizkoriščenih, dobre pa so tudi 
možnosti z a nadaljnji študij. Možnost z a 
nadaljnje izobraževanje bodo imeli tudi 
učenci, ki bodo imeli skrajšan program, 
in sicer bodo lahko nadaljevali nasrednj i 
in č e bodo uspešni, tudi n a višji šoli. 
Perspekt ive z a kovinsko predelovalno 
stroko s o v Slovenij i ze lo velike, šola 
traja tri leta, učenci s končano šolo pa 
nimajo problemov z zaposlitvijo in — če 
hočete — tudi napredovanjem ne. 

CEME Jdnez — prvi letnik poklicne 
kovinarske šole: 

Z a študij na tej šoli s e m se odločil, ker 
me vesel i poklic avtokleparja in mi obe
nem nudi še druge možnosti dela. Odlo
čil sem s e tudi zato, ker šola ni pretežka. 
Mis l im, da bom svoj bodoči poklic 
vestno opravljal in upam, d a bodo v de 
lovni organizacij i z menoj zadovoljni. T i 
stim, ki s e šele nameravajo vpisati, s ve 
tujem, naj se pridno učijo v osnovni šoli, 
ker jim bo potem na poklicni lažje. Uče
nec mora imeti veselje do dela, biti mora 
vzoren in ne kakšen razgrajač in tako 
tudi uspeh ne izostane. 

LOGAR Dragoljub — tretji letnik 
poklicne kovna rake šole: 

2 e od mladih nog me je zanimala teh
nika in njen razvoj, zato s e m se odločil 

z a poklicno kovinarsko šolo. Pokl ic 
strojnega ključavničarja se mi zd i ze lo 
zanimiv, saj obravnava razvoj naše in
dustrije, ki je stalno v vzponu. V s e m , ki 
s e mislijo vpisati n a P l š svetujem, naj le 
korajžno naredijo ta korak, ne smejo pa 
ob tem pozabljati, da je dina pot do 
uspeha vestno učenje in zanimanje z a 
ta poklic. Po leg vsega imamo gojenci te 
šole odlične pogoje z a nadaljnje Šolanje 
n a višjih šolah. 

EKONOMSKA SREDNJA ŠOLA 
BORIS KIDRIČ LJUBLJANA 

Profesorica FURLAN Milena — 
srednja ekonomska šola, nam Je po
vedala: 

P o zakonu ima vsak učenec po 
osnovni šoli možnost vpisati se tja, 
kamor želi, če je seveda uspešno opra
vil obvezno šolanje. Če bo vpis na našo 
šolo prevelik, bomo skušali učence 
preusmeriti v kako drugo stroko ali po
klic. Kadar je vpis prevelik, je torej po
trebno narediti izbor in n a naši šoli pri 
tem upoštevamo: določena znanja 
učenca, njegove sposobnost i ; tako fi
zične kot psihične in znanje iz predme
tov, ki so z a našo šolo značilni, s e pravi 
iz slovenščine, matematike in tujega je
z ika. Letos bomo vpisali šest razredov, 
medtem ko smo jih lani dvanajst. V 
prvem letniku je program enoten in pov
sod na vseh srednjih šolah enak, po
membne pa so usmeritve, ki jih je pri
neslo usmerjeno izobraževanje in sicer 
naj bi se dijaki pri nas že po dveh letih 
odločili z a določeno smer študija, po
magal i pa jim bomo tudi pedagogi . P o 
dveh letih uspešno opravl jenega študija 
n a ekonomski srednji šoli s i gojenec 
le-te že pridobi poklic — postane b la
govni manipulant. Učenci s e bodo lahko 
odločali z a študij trgovske dejavnosti, z a 
poslovno f inačno dejavnost in z a trgov
skega poslovodjo. Z a nadaljnji študij so 
vsekakor dobri pogoji, predvsem pa s e 
dijaki lahko po končanem šolanju vpi
šejo naprej n a ekonomsko fakulteto, 
višjo komercialno šolo, pravno fakulteto 
ali pa gredo študirat organizacijo de la v 
Kranj. Dijaki se na šoli učijo tisti tuji jezik, 
ki s o se ga učili v osnovni šoli. N a sred
njo ekonomsko šolo morajo priti učenci 
disciplinirani, ker jih tu vzgajamo z a bo
doče samoupravne odnose v posamez
nih delovnih organizaci jah, zato na šoli 
polagamo precej pozornosti razvijanju 
samoupravl janja. Izvenšolsko delo je 
dobro organizirano, saj deluje na šoli 
ce la kopica krožkov in društev. Usmer
jeno izobraževanje je prineslo tudi to 
novost, d a bodo učenci lahko samo en
krat ponavljali, zato naj bi se na našo 
šolo vpisali predvsem disciplinirani 
učenci in seveda taki, ki jim učenje ne 
dela težav. 

FRANETIČ Mojca — tretji letnik 
ESŠ: 

Z a to šolo sem se odločila, ker so me 
močno zanimal i strokovni predmeti, pa 
tudi o s a m e m šolanju in kasnejšem po
klicu sem se veliko posvetovala s stro
kovnjaki s tega področja in seveda prija
teljicami, ki so študirale pred menoj. 
Danes nisem povsem prepričana, če 
bom delala n a tem področju, ker se mi 
zdi delo veliko preveč monotono in ne 
malokrat tudi šablonsko. Kdor se misli 
šele vpisati, mora imeti precej vesel ja z a 
strokovne predmete in vpis ne sme biti 
posledica prigovarjanja staršev ali koga 
drugega. 

S E L J A K Janko — tretji letnik ISŠ: 
Z a to šolo sem se v veliki meri odločil 

zato, ker po osnovni šolo sploh n isem 

Sovrs Dana 

vedel, kam naj se vpišem. Štirinajst ali 
petnajst letnik se res težko odloči z a svoj 
življenski poklic. Seda j , ko se je pojavilo 
usmerjeno izobraževanje, bo seveda 
tudi ta stvar okrog odločitev nekoliko 
drugače stekla. Moram odkrito priznati, 
d a me poklic ekonomskega tehnika ne 
privlači dovolj, zato nameravam nada
ljevati študij na eni od višjih šol. Tistim, ki 
se šele mislijo vpisati na srednjo eko
nomsko šolo svetujem, da stvar poprej 
temeljito premislijo. Biti morajo solidni in 
jasno, kolikor toliko pridni z a učenje. 

CENTER STROKOVNIH ŠOL 
L JUBL J AN A-BEŽIGRAD 

SOVRE Dana—predstojnik elektro 
šole nam je povedala: 

Zadnji sestanek vodij šol z zavodom 
z a šolstvo S R S in republiško izobraže
valno skupnostjo je pokazal , d a se bo 
letos lahko vsakdo javil z a smer »elek
tro«, s pogojem, d a je obvezno končal 
osnovno šolo. Močno nas tare pomanj-

Zupančič-Metelko Jožica 
se premalo odločajo z a to šolanje, zato 
smo bili lani primorani ukiniti fr izersko 
smer, ker je bilo pač premalo prijav z a 
prvi letnik. 

RUS Janez — tretji letnik CSŠ Be
žigrad, RTV mehanik 

Z a ta poklic sem s e odločil tik pred 
koncem osemletke. Pokl ic m e j e poprej 
že dolgo navduševal, saj s e m doma 
zelo rad raziskoval elektronske napra
ve. Izbrani poklic je moj življenjski cilj in 
s e mi zdi realen glede namo ja hotenja in 
želje. Vsakdo, ki misli po osnovni šoli na 
to Šolo, mora v sebi nositi resnično z a 
nimanje z a svoj bodoči poklic. Delo je 
naporno, tako umsko kot fizično, a volje 
do dela ne smeš izgubiti, če se ti kdaj 
slučajno zatakne. 

PELKO VIII — drugI letnik CSŠ Be
žigrad, elektro mehanik 

Odločil s e m se z a poklic elektrome
hanika, ker me to delo vesel i . T a poklic 
je zanimiv, obeta se mi dober zaslužek 
p a tudo veliko možnost i zaposl i tve in 
nadal jnega študija obstaja. Vs i , ki šele 
prihajajo na to šolo, naj se dobro učijo, 
predvsem naj se potrudijo n a praksi, z a 

V bodočem usmerjenem Izobraževanju naj bi imeli 47 
usmeritev srednjega izobrsževsnja, v tem okviru pa 138 Izo
braževalnih programov, ki bodo usposabljali za 369 širših po
klicev oziroma del In nalog. Bistvena novost Je v tem, da se 
mladina ne bo več vpisovala v različne šole, ampak v dolo
čene usmeritve. V okviru določene usmeritve pa v vzgojnoi
zobraževalni program, ki ga bodo Izbrali. 

kanje prostorov, pogoj z a sprejem n a 
naš center p a je učna pogodba učenca s 
podjetjem, kjer bo potem kasneje oprav
ljal tudi praktični del šolanja. Naš center 
obsega kovinsko stroko, elektro stroko, 
lesno stroko, šolo z a fotografe in obrtni
ško stroko, ki se deli na fr izersko, kroja
ško, šivilsko in avtoličarsko smer. šo la 
je precej težka, zato ne izdelajo vsi 
učenci. Iz osnovnih šol prihaja k nam 
slabša populacija učencev, kajti veliko 
je zadostnih in dobrih. Deklet ni ali pa jih 
je le nekaj; najdemo jih n a mestih R T V 
mehanika, obratnega električarja in 
elektromehanika. Z diferencialnimi izpi
ti, oz i roma če opravijo te izpite, se 
učenci po končanem šolanju lahko vpi
šejo na srednjo šolo ali pa tudi na višje 
šole. V zadnjem času se opaža prav 
obratno, namreč da učenci iz srednjih 
šol prihajajo k nam. Učenci opravijo 
praktični del pouka v podjetjih kjer jih 
oceni posebna komisija, v šoli pa imajo 
le spretnostno prakso. S lovenski učenci 

poklic morajo imeti veliko mero zan ima
nja in tudi precej strokovne literature je 
potrebno prebrati. 

LAMPE Darko — tretji letnik CSŠ 
Bežigrad, RTV mehanik 

Z a ta poklic sem se odločil, ker me to 
delo zanima. Vedno sem se rad ukvarjal 
z električnimi aparati. V svoj bodoči po
klic bom moral vložiti precej truda, če 
bom hotel uspeti. V s e m , ki se mislijo 
vpisati, svetujem, d a dobro premislijo, 
predno se odločijo, kajti mnogim je ka 
sneje žal. ker s e jim delo ne zd i dovolj 
zanimivo. 

SVETE Bernard — tretji letnik CSŠ 
Bežigrad, elektromehanlk 

Elektrika me je vedno zanimala, zato 
sem se po osnovni šoli odločil. To je zelo 
prijetno delo, čeprav doživiš tudi kaj zo 
prnega. Men im, da je ta pokl ic zelo v 
redu. V s e m , ki se mislijo vpisati, svetu
jem, naj se le, zakaj šola ni pretežka, in 
če s e vsak tukaj vsaj nekaj uči, jo mora 
opravit . 

Rogar Dragoljub In Ceme Janez Lampe Darko in Rus Janez 

ŠOLSKI CENTER 
ZA BLAGOVNI PROMET 
LJUBLJANA 

METELKO-ZUPANČIČ Jožica — 
pomočnik direktorja, nam Je poveda
la: 

Letos bomo pri nas vipisovali v eko
nomsko usmeritev, in sicer imamo 
smeri: blagovni manipulant, komercialni 
tehnik in trgovsko dejavnost, ki se deli 
n a prodajalec, skladiščni tehnik in 
aranžerski tehnik. Pogoj z a vpis v prvi 
letnik je končana osnovna šola. Prvo 
leto s e učenci na vseh srednjih šolah 
izobražujejo po popolnoma enakem 
izobraževalnem programu in so tudi 
predmeti enaki. Vpisoval i bomo v vse 
smeri , čeprav se učenci odločijo zanje 
šele kasneje, točneje po prvem letniku 
vzgojno-izobraževlne osnove. Vsak 
kandidat bo lahko nadaljeval program 
z a b lagovnega manipulanta in po dveh 
letih bo že imel poklic. V nadaljevanju 
dobi v tretjem letniku spričevalo proda
jalca, po štirih letih pa spričevalo komer
cia lnega tehnika in aranžerskega tehni
ka. Potrebe po vseh teh kadrih so ze lo 
vel ike, zato je Ljubljana z a trgovski pro
gram razpisala 930 učnih mest z a 
učence in 140 mest z a odrasle. Imamo 
precej težav s prostori, obenem pa mo
ramo gledati še na materialne in druge 
odnose, tesno moramo sodelovati z 
združenim delom in delovnimi organi
zaci jami in na podlagi tega s e izrazijo 
potrebe po izšolanih kadrih, ki jih pri nas 
usposabl jamo. K nam prihajajo predv
sem učenci slabše populaci je, v veliki 
meri so zadostni , d o b r i . . . Naša smer je 
ekonomska in tudi nadaljevanje je 
možno na ekonomski smeri , kar do 
sedaj ni bilo možno, prineslo p a je to no
vost usmerjeno izobraževanje. Spre je
mnih izpitov ni, novost p a je tudi ce lo
letni pouk in 14 dni prakse, ki jo bodo 
učenci opravljali v združenem delu. 
Možnosti z a nadaljnji študij s o se z 
usmerjenim izobraževanjem bistveno 
izboljšale, saj so bile poprej minimalne. 

INTIHAR Marta — tretji letnik, šola 
za prodajalce 

Že od nekdaj me je privlačila prodaja 
blaga, zato s e m se odločila z a to šolo. 
Upam, d a bom v svoje poklicu uspela in 
ga z vesel jem opravljala. Učencem, ki 
se kanijo šele vpisati, svetujem, d a s e 
potrudijo in dosežejo svoj življenjski cilj. 
Imeli bodo po novem celoletno šolanje, 
več predmetov, zato s e bo potrebno tudi 
bolj zavzet i z a študij. 

KOVAČ Helena — drugi razred, 
šolski center za blagovni promet 

Zelo me je veseli lo delo z ljudmi, rada 
sem med njimi, zato s e m se odločila z a 
ta poklic. Privlačilo in zanimalo me je 
tudi delo sestrične n a tem področju in 
tako s e m s e laže odločila. V e m , d a je 
moj bodoči poklic precej težak in zahte
ven, a pr izadevala si bom, d a ga bom 
vestno opravljala. Z a vse, ki s e mislijo 
vpisati, naj povem, d a šola ni preveč 
težka, posebno, če ne pozabiš na uče
nje in imaš veselje do tega pokl ica. 

ZUPANČIČ Vera — tretji razred, 
šola za blagovni promet 

Z a to šolo s e m s e odločila, ker me je 
zanimalo delo z ljudimi, vedno s e m si 
želela st ika s stankami. S e v e d a ima moj 
bodoči piklic tudi s labe strani. Delati je 
potrebno v dveh izmenah, ob sobotah in 
tudi nekaterih praznikih. Tisti, ki se mi 
slijo vpisati n a to šolo, naj stvari dobro 
pretehtajo, d a se kasneje ne bodo pre
mislili. Vsakdo mora biti trdno odločen in 
dobro seznanjen s potekom dela v svo
jem bodočem poklicu. 

VZGOJITELJSKA ŠOLA 
LJUBLJANA 

Bili s m o tudi na vzgojiteljski šoli 
Ljubljani, vendar nismo dobili pedagog 8 

ozi roma predstojnika, ki nam bi poved»P" 
kaj določnejšega o s a m e m šolanj^f ' i 
Sporočili so nam, d a nam bodo posla 1 1?* 
program po pošti, vendar ga go sedaj 5* k> 
nismo prejeli, zato smo izbrali sam" irt 
mnenja nekaterih učenk vzgojiteljski j 9 

šole. T a šola je namenjena predvsei" 9 ( 

k, 
osnovnošolkem, točneje: obiskujejo 
skoraj izključno dekleta: 

TRINKAUS Briglta — drugi letni ' *i 
vzgojiteljske šole H 

Že zgodaj sem se seznani la z de lo f i. 
vzgojiteljice, saj so mi o tem pr ipovedc 11 
vale prijateljice, ki so to šolo že končale 
Pokl ic vzgojiteljice je izredno težak t 
Moja želja je, d a bom kasneje, ko bo" 1 to 
vzgajala predšolske otroke, dobro znaš' ^ 
la, zato s e velja tudi v šoli potruditi, da s 
pridobiš čim več znan ja , kajti najmlajši v 
vrtcu g a potrebujejo zelo veliko, a ga fl I 
dobijo, če g a s a m a vzgojiteljica n im* I 
Tistim, ki se šele kanijo vpisati, svetu- In 
jem. d a dobro premislijo o poklicu vzgo" j 
jitelice. Učenec natej šoli s e morazave- ' 
dati odgovornosti svojega bodočeg 8 

pokl ica, biti mora nadarjen, glasben" j j 
sposoben, potrpežlj iv in priden z a uče- h 
nje. ,„ 

MAROLT Pavla - drugi letnik^ 
vzgojiteljska šola a 

Z a to šolo s e m se odločila, ker bi rad 81 
delala z otroki in jih vzgajala. Pogovaf" f 
jala sem se tudi z vzgojiteljico, ki mi i 8

 a 

nekaj povedala o svojem delu, nak*( B , 
s e m s e odločila. Moj bodoči poklic se m1 ' 
zdi lep in g a bom z vesel jem opravljala 
V s e m , ki s e šele mislijo vpisati, n* 1 

morem svetovati kaj posebnega, a ime" P 
morajo veliko vesel je do dela z najmlant 
širni, imeti morajo dovolj po t rpež l j i vos t i 
in volje, biti morajo dobrega značaja i" 
seveda marljivi z a učenje. 

HODNIK Mojca — drugI letnik 
vzgojiteljska šola 

Ža to šolo s e m se odločila, ker im 8 

vesel je do otrok. Nekaj enkratnega s 8; 
mi zd i vzgajati malo družbico otrok, o*! 
katerih s e človek razvedri. O svojem pOJ 
klicu seveda menim vse najlepše, da* 
najbrž ne bo ravno tako. To je poklic, » 
ga bom z vesel jem opravljala, m i s l i m . ^ 
bom v njem uspe la in uresničila svoj žj^L 
Ijenski cilj. V s e m , ki se mislijo šele v p T 
sati to šolo jo ze lo pnpporočam, s a j 1 6 

njej dobiš vse splošno izobrazbo, spol' ft 
naš se z vzgojo otroka, gospodinjstvojj ju 
in še in še. Poglavitno je, d a te vese» & 
delo z otroki. Učenke morajo biti mar l j iv 8 ^ 
pri učenju, vzorne v obnašanju tako * 
otroki kot tudi z ostalimi. 

T e k s t F R A N C I T R A S A H 
Foto: J A N K O LAMPČ 

Svete Bernard 



Pevci LIKA za las 
ob drugo mesto 

Otvoritev razstave akademskega slikarja Mladena Jer-
galeriji Doma. Kulturni program je izvedel oktet 

in pesnik Milan Dekleva. 
• j " ' i - - — 
iro- nejca v 

Kaščai 
> p » L r sKO 
kdo 
»ro
jeni 
saK 
jvi-
zo-
zo-
po-

sKO 
•šai 
jkif1 j r *Jnjih nekaj let se je zlasti po obnovitvi 
d i - j ^ske skupine v Borovnici prekinilo 

po le tno mrtvilo n a kulturnem področju. 
JoiUl* 1 ' z a s l u 9 ' s i vaščani danes lahko 

O ? a ' 0 * e kaj drugega razen proslav, saj 
""pir 

Pevski zbor »LIKO« — Verd tudi 
letos zagnano in dosledno izpolnjuje 
zadani program, ki smo ga sprejeli 
na programski in volilni skupščini 
zbora jeseni 1979, kjer je bil izvoljen 
nov izvršni odbor. Z a predsednika je 
bil ponovno izvoljen Petkovšek 
Jakob, medtem ko je podpredsednik 
Susman Jakob, tajnik Žirovnik Mat
jaž in blagajnik Mrlak Betka. 

Tako je pevski zbor imel 12. ja
nuarja že svoj redni koncert (Sloven
ske romantike) v dvorani osnovne 
šole Ivan Cankar. N a RTV Ljub
ljana je bilo snemanje 26 marca. 
Sedaj pa je za nami najtežji nastop, 
in sicer v Mariboru 12. aprila na tek

movanju najboljših slovenskih pev
skih zborov, ki poteka vsako drugo 
leto pod naslovom »Naša pesem 
80«. Tudi med elito smo se zelo 
dobrodržali. saj smo prejeli bronasto 
plaketo in le en dober odstotek nam 
je manjkal do srebrne. 

Toda z nastopom na tekmovanju 
»Naša pesem 80« še ni konec sezo
ne, saj nas poleg nastopov na občin
ski reviji pevskih zborov, na raznih 
proslavah ob različnih priložnostih 
čaka še delo z drugim letnim koncer
tom, s katerim naj bi zaključili letoš
njo sezono na vsakoletni kulturni pri
reditvi »Bistra80«, pa tudi drugam še 
nameravamo z našo pesmijo! J . S . 

V Galerij! Doma Je od 9.4. do 24.4. razstavljal akademski 
slikar čoro Skodlar krajino, obraza In tihožitja. Na otvori
tvi, ki Js bils 9. aprila, je imel nagovor član predsedstva 
SRS akademik Josip Vidmar. 

Zaključili 
zimsko 
sezono 

'"a vedno pripravlja igre in zabavne 
^ * e , ki so še posebno dobro obiskani. 
t P* ni nič čudnega, saj si ljudje, utrujeni 
.Prenapetega de la in vsakodnevnih 
. u ter hitrega tempa življenja, želijo 

°stitve in smeha. Prav zato s e j e dram-
. l u p i n a odločila, d a bo uprizorila ko-
, 1° Marjana Mar inca, Poročil se bom s 

«Koi 
Premiera je bila 12. 1. 1980. 

1 naslednji dan pa so jo ponovil i. P o 
P * u sodeč so bili gledalci z delom z a -
P°' ini, saj je bila dvorana obakrat na
pona do zadnjega kotička. 

^Srnska skupina je bila zadolžena tudi 
O r9anizacijo proslave v počastitev slo-

I ! s l < e g a kulturnega praznika. Pripravi la 
6

V sodelovanju z mladinci ter moškim 
l ^ i r n zborom. Z a spremembo od dru-

Proslav so tokrat pripravili recital, kate
ri le po Prešernovih pesmih priredil In-
r Glasba je naznani la začetek pro
dna. V dvorani je zavladala tišina; vsi 

s e ozrli n a oder, kjer je bila postav
il ' .J*, ^ešernova sl ika, pod njo pa šopek 
"^aliblA* ' n P o g a n a sveča. Nastopajoči. 
~ * lij n i v c r r | o . so bili razvrščeni po odru. 
n « . s o videti kot sence . M e d gledalci je z a -

I š e o ti V z c i u * i e vzvišenosti in spoštlj ivosti 
01 j . . S t e 9 a kar smo videli in slišali. S k u 
s i l J * n a m je predstavila Prešernova dela, 
e i r i atai°V v ' J e n J e P ' s in mnenja nekaterih pi-
' k i i!.V 0 n ' e n v p r o s l a v o je zaključil pev-

m ^ je zapel nekaj njegovih uglas-
° aj i [ t e s r n i ' Gledalc i smo bili zadovoljni. 
oH1 i t L * * ' 9 Proslava drugačna kot ponava-
rjo-, iliJi a ie le, d a je bil obisk skromen, saj 
jle 0 skoraj pol dvorane prazne. 

c0 tvij9 P°dročju kulture se seveda udej-
^ l e i o tudi mladinci in pionirji O S . 
a-« 8 ^ ^ ^ ® i e sestavi la kulturni program 
5ne * e n a ' V a n ' ' e ^ ' i " 6 ' 1 3 0 , r o k e i z 

na iev P ' e s a ' k e pod vodstvom Fani Martin-
, t u . L moški pevski zbor, folklorno sku -
„. 1 0 « o s in folklorno skupino Bistra. 

"K , * ° ° e skupini je treba povedati, d a sta 

<n° Mi n ° V a l i š e ' e p r e , e k l ° i e s e n 

5e- i j ' i s s iz OŠ je nastala na pobudo tova-
Verbičeve, ki je ugotovila, da so 

| a s ^ , V e ' n d m 9 e kulturne prireditve brez 
ids «a v -'̂  v l o z k o v r n a n i P r i v l a c n e . Tovar i -
ar- sedaj pomaga pri mentorstvu, 

rna skupina Bistra p a je nastala 
* 5 j K 2 u U ? 0 P'esalcev samih, k i s e z velikim 
Hi u č ' i ° Uudskih plesov. Plesnih ko-
nf kupj P a i i h u č i , o v a r i s A n d r e i Verbič. V 
ieti loa L' p l e s e J o mladi iz Vrhnike in Borov-
aj- ltiv n> a r ' e z a 9 o t o v o ena izmed njenih po-
stfiji, n strani, saj pomeni tesnejšo vez in 

ik 

1 tudi 
Olklo, 

nied Vrhniko in Borovnico tudi v bo-

organizaciji so priskočili na 
„8 9 s < ^ t u d i šolarji, ki so z veliko vnemo in 
sšNep'"rT1 n a D ' r a l i spomladansko cvetje in 

šopke, s katerimi so 

i0- (j 0 vali žene, okrasili pa so tudi dvora

ni \ 
V 'olje Prireditev je bila ob iskana veliko 

d 9 E"*ot prejšnjp z a kulturni praznik. To 
' « t o ° f n n o dokazuje, da se še vse pre-
S | 3 g

? a v e d a m o njegovega pomena in bo 
v tej smeri še veliko storiti, števi lni 

rijn ? a 8 rnarec je nedvomno veliko 
" ^iinT'6 Z a v s e n a s t o p a j o £ e . ki z veliko 

^ 9r» ^se i Je rn pokažejo občinstvu to, 

a i g a

 e s e c u marcu pa smo se z recitalom. 
,c r t s v

l 6 p r i P r a v i l a Z Z B , spomni l ipreserskih 
'? P ^ 8 8 1 ' 1 ' krajevni praznik našega 

'oški e d " P a s o 9 a mladinci, pionirji. 
Scjjte' Pevski zbor ter skupina plesalk. Pr i -
' i L ' e uspela in je bila dobro obiskana, 
"•šla e m nastopu s ta k recitatorjem 
top a P r e c < sedn ik K S in sekretar Z K . N a -
k i i p | l ^ i r n sta izrekla priznanje — kar je 

J o a o

n ' v e l iko pomenilo. V prihodnje se 
* * n » I e ^ ' i z vesel jem pripravljali n a 

člankom s e m želela prikazati 
organizacije in D P D 

s f C < 0 P e 

S v ^ d i n s k e 
' r t * i u » a " v borovnic ' na kulturnem po-
i«p r . ' " l i m , d a bi krajani v prihodnje še 
KlHl'*'" Pnna i ^ i na proslave, igre, saj 
N o ) ' 1 0 Pokaže — ne san\o delo (tega ni 
I r ^ / ^ d i n s k e in pionirske orqanizacije, 
K ? * skupine, pevcev, ternveč tudi — 

f U RNA ZAVEST NAS VSEH. 
S. P. 

Borovniška kulturna prizadevanja 
P o večletnem premoru se je leta 

1975 v Borovnici prebudilo kulturno 
življenje. Tega leta je bilo namreč po
novno ustanovljeno D P D Svoboda , ki 
je v borovniški kotlini delovalo od leta 
1945 do 1955, in s icer v prostorih s e 
danjega doma T V D Part izan. Ker so 
potem prostore preuredili v telovad
nico in zato odstranili oder, je dramska 
skup ina ostala praktično brez vsakrš
nih pogojev z a svoje delo in je zato 
prenehala delovati. 

Z leti pa je bilo v Borovnici vedno 
bolj čutiti potrebo in željo po obnovitvi 
delovanja D P D Svoboda . Žal je mo
ralo preteči kar nekaj let, d a s e je to 
končno zgodilo. Delovanje ponovno 
oživljenega D P D Svoboda je zelo 
razgibano, saj v njem delujejo nas led
nje sekci je: 

1. Dramska sekcija Borovnica 
2. Dramska sekci ja Breg-

Pako 
3. G lasbena sekcija 
4. Likovna sekci ja 
5. Pevska sekci ja 
6. Zgodovinska sekcija 
7. Fi lmska sekcija 
8. Folklorna sekcija 

V s e sekci je so zelo delavne in pri
zadevne, kar je pokazal tudi pregled 
njihovega dela, saj s o uresničili v se 
načrte, ki so si jih zastavil i z a leto 
1979, čeprav se srečujejo s precejš
njimi težavami. • 

Dramska sekci ja Borovnica deluje 
pod skrbnim vodstvom Fani Martinči-
čeve. ki z vso predanostjo skrbi za 
dramsko delovanje v Borovnici. V nje
nih prizadevanjih ji ni nikoli nič pretež
ko, tudi težave, s katerimi se srečuje, ji 
ne vzamejo volje do dela, vedno pre
seneča z novimi načrti in novimi ide
jami. Takoj ko je bilo obnovljeno D P D 
Svoboda, je bila pripravljena prevzeti 
mentorstvo dramske sekci je v Borov
nici, čeprav se je tedaj soočala s šte
vilnimi težavami. Tedaj je v dramski 
skupini delovalo le nekaj starejših čla
nov, ki s o bili že prej člani D P D S v o 
boda. Prizadeval i pa so s i , d a bi prido
bili tudi nove. Sedaj borovniška dram
s k a sekci ja vključuje že več kot 20 

članov, od katerih je večina mladih. In 
prav to je dobro, saj se skupini ni treba 
bati z a nadaljnji obstoj, čeprav se še 
vedno srečujejo s težavami. Najbolj jih 
pesti pomanjkanje denarnih sredstev, 
takoj nato pa prostorska st iska; zb i 
rajo s e namreč v majhni in vlažni so 
bici z a borovniško kino dvorano. Kljub 
vsemu pa so lahko z uspehi v lanskem 
letu ze lo zadovoljni, saj so: pripravili 
mladinsko igro Kekec in Mojca, s ka
tero s o s e večkrat predstavili javnosti, 
sodeloval i so na proslavi ob 8. marcu, 
8. 4. 1979 so naštudirali delo Kaste l -
ka. podmladek Svobode je sodeloval 
pri prireditvi ob občinskem prazniku. 
9. maja 1979 so sodelovali pri kurirč-
kovi pošti s plesnimi točkami (tudi z a 
ples skrbi Fani Martinčki) in z enode-
janko. 19. maja istega leta so pripravili 
veselo popoldne s humorističnimi toč
kami, ki so ga 20. maja ponovili z a 
Društvo upokojencev, 8. 9. 1979 so z 
enodejanko sodeloval i ob praznova
nju Vzajemnost i , 28. 10. so zopet pri
pravili veselo popoldne z naslovom 
Večer na kmetih. 

P o vsem naštetem lahko zaključi
mo, d a so bili ze lo uspešni in pr iza
devni. Tudi z a letošnje leto imajo ve
liko načrtov, ki pa jih ne bi podrobneje 
predstavljali, naj nas raje presenetijo. 
Mogoče le to, da so 13. januarja že 
uprizorili komedijo — Poročil se bom s 
svojo ženo. 

Zelo pr izadevna je tudi dramska 
skupina Breg-Pako . O d borovniške se 
razlikuje po tem, d a jo sestavljajo 
predvsem mlajši člani, tudi njih pa od
likuje prizadevnost, volja do dela. Če 
bi pregledali njihovo delo v preteklem 
letu, bi tudi zanje lahko dejali, d a so bili 
ze lo prizadevni, saj so uprizorili ko
medijo Gugalnik, ki so jo ponovili tudi 
z a O S Borovnica, na Bregu so organi
zirali proslavo z a 8. marec, 9. 4. 1979 
so s e v Domu J L A predstavili z recita
lom Mi rana Jarca, tudi ob otvoritvi te
levizi jskega pretvornika n a Pokojlšču 
so sodeloval i z recitalom, z a 1. maj so 
pripravili kresovanje z vaščani Letoš
nje leto pa so zopet pričeli delavno: že 
6. januarja 1980 so s e predstavili s 
komedijo ščuke pa ni. 

Delovala je tudi d ramska skupina v 
Brezovici , ki pa se srečuje z velikimi 

težavami: nimajo primernega prosto
ra, kjer bi lahko delali. Zato so zača
sno prenehali z uprizarjanjem dram
skih del. Z a dan žena pa kljub temu 
pripravljajo proslavo; povabljene 
bodo obdarili s praktičnimi darili, z a 
kar so sami zbrali denar. 

V letu 1979 je bila v okviru D P D 
Svoboda osnovana g lasbena sekci ja 
ki naj bi vključevala glasbeno nadar
jene občane, skrbela z a strokovno 
usposabljanje in sodelovala na prire
ditvah. S e v e d a pa s i mora preskrbeti 
potrebno literaturo in nameniti bi mo
rali tudi potrebna sredstva, če želimo 
da bi novoustanovl jena sekci ja zaži
vela 

V Borovnici je zelo dejavna tudi li
kovna sekci ja, ki kljub težavam, s ka
terimi s e povečini srečujejo vse sekc i 
je, vsako leto pripravi razstavo, na ka
teri pokažejo krajanom svoja dela. Z a 
letošnje leto so si zadal i nalogo, d a bi 
uredili prostor, kjer bi lahko ustvarjali 

Pevsk i zbor je v preteklem letu pri
pravil koncert, sodeloval na prilož
nostnih prireditvah v K S . vključil se je 
v revijo pevskih zborov v občini Vrhni
ka, sodeloval na prireditvi Bistra '79. 
Vsako leto pa pripravijo samostojen 
koncert v kino dvorani v Borovnici. O b 
adaptaciji T V D Part izan je pevski zbor 
dobil prostor, kjer lahko vadijo, ze lo pa 
si želijo pevovodjo. 

Zgodovinska sekcija je bila nanovo 
ustanovljena v letu 1979 in vključuje 
numizmatični oddelek. Ker je delo 
povsem novo. bodo vse akcije usmer
jene v organizacijsko in programsko 
oblikovanje. Zbrali so že nekaj zan i 
mivih primerkov, ki bi jih želeli poka
zati tudi krajanom. Z razstavo pa so 
povezane precejšnje težave, saj mo
rajo v ta namen nabaviti potrebne vi
trine in urediti prostor. 

Končno naj predstavimo še de lova
nje folklorne skupine v Borovnici, z a 
katero tudi skrbi pr izadevna Fani Mar-
tinčič. Okrog nje so se zbrala dekleta, 
ki imajo veselje do te dejavnosti. 

Kulturna dejavnost v K S Borovnica 
dokazuje, d a z veliko volje, ideal izma 
in vztrajnosti kljub pomanjkanju de
narnih sredstev in prostorski stiski, 
uspeh ne more izostati. 

M. S U H A D O L N I K 

Sinjegoriški slavčki 
Letos se je v areni kulturnega življenja 

vrhniške občine pojavil ženski pevski zbor 
iz Sinje Gorice Sestavl ja ga šestnajst 
pevk, večinoma kmečkih žena. vodi in 
usmerja pa jih marljiva in entuz iazma 
polna tovarišica Smerke Kos Majda. Po 
budo z a organizirano petje je sprožila to
varišica Terčič Cvetka in dobra beseda je 
kmalu rodila dejanje. Marljivi zbor se je. 
sprva uveljavil na različnih prireditvah v 
svoji krajevni skupnosti in ubrana pesem 
nadarjenih kmečkih žena ni naletela na 
g luha ušesa pri poslušalcih. 

Ženski pevski zbor iz Sinje Gor ice pre-
pevapredvsem domače ljudske pesmi, na 
programu pa imajo tudi malce težje in bolj 
umetnostne. Žene so s e zbrale z vseh 
koncev Vrhnike, v Sinji Gorici so si ustva
rile dmžine in domove, a poleg trdega dela 
si najdejo tudi čas z a petje, ki vsem po
meni predvsem razvedrilo in sprostitev. 
Vzdušje med njimi je enkratno, medtem 
ko je složnost in neomajno prijateljstvo ču
titi celo v njihovih pesmih. Še posebno z a 
nimivo je. d a s e same financirajo, same 

skrbijo za prevoze, garderobo, čeprav so 
že navezani stiki s kulturno skupnostjo 
Vrhnika, a upajmo, d a ne bo ostalo samo 
pri obljubah. K o smo jih pred nedavnim 
zmotili pri vaji, smo bili resnično srečni, 
zato je čas obiska kar prehitro minil. Pravo 
zadovoljstvo je biti med tako prijaznimi 
ženami in od sreče ti zaigra srce, ko spoz
naš njihovo dobroto ter prisluhneš njihovi 
pesmi. V zbor prihajajo tudi mlada dekle
ta, zato se z a prihodnost zbora ni bati. 

Plemenitost in preprostost odsevata iz 
pesmi sinjegoriških slavčkov, zato so 
vsem tolikanj bolj pri srcu. Upamo in želi
mo, d a bo to začetno skromno priznanje 
samo še poleno več na ogenj kulturne 
ustvarjalnosti delovnih kmečkih žena iz 
Sinje Gor ice, ki so tako obetavno začele in 
smo nanje ponosni vsi Vrhničani. P e s e m 
je bila že od nekdaj ba lzam z a človeško 
dušo. posebno še tista preprosta, od srca 
zapeta; iz ust delovne in skrbne kmečke 
žene. 

Tekst TRŠAR FRANCI 

Na otvoritvi razstave r o č n i h del s e Je v rhn išk i publiki prv ič pred
stavil ž e n s k i pevski zbor iz Sinje Gor ice 

»Pišem vzdržema, noč in dan, kadar me prime« 
Pred nedavnim sva obiskala tovarišico 

Petro Petrovčič. Nasmejana je bila, ko naju 
je sprejela, iz njenih oči je sijala ljubezen 
matere in žene in njene besede so bile polne 
topline, nekakšne čustvene prijaznosti, ki jo 
ljudje dandanes še kako pogrešamo. Rodi la 
se je leta 1899 in z osemnajstimi le doštudi-
rala na učiteljišču. Sprva je službovala v 
Brežicah pri Trstu, potem je poučevala v 
Ljubljani in nazadnje na Vrhniki, kjer se je 
tudi poročila. V s e svoje življenje je jeklenela 
in kakršna je bila nekoč, takšna je ostala vše 
do danes: prijetna, delovna in skromna 
žena. Njenih življenjskih dogodivščin je 
nedvomno z a cel roman, zato sva sklenila 
zapisati le njene spomine na našega pisate
lja in dramatika Ivana Cankarja. 

Tovarišica Petra se iz svoje mladosti še 
prav dobro spominja revnega pisatelja z 
Vrhnike, brez katerega si danes ne moremo 
zamišljati naše kulturne zgodovine. Zažaret 
je njen obraz v vsej človeški milini, ko je go
vorila o njem, in njeno pripovedovanje je bilo 
tako živo, da sva se celo midva preselila v 
tisti čas: 

» . . . K o sem obiskovala učiteljišče, študi
rala sem kot begunka, saj je bilo med prvo 
svetovno vojno zelo hudo, pa še resni smo 
bili, nas je profesor doktor Puntar vnel z a 
književnost. On sam je bil učenec doktor Ž i -
gona, ki je bil mentor prešernoslovcev, zato 
je svoje bogate izkušnje prenašal tudi na 
nas. Spominjam se dobro tistega dne, ko 
smo se podali na Rožnik obiskat Ivana C a n 
karja, saj je bilo to moje prvo srečanje s p isa
teljem. Pred tem ga nisem nikoli videla »v 
živo«, zato sem si ga predstavljala kot drob
nega, postavnega mladega moža, z velikim 
klobukom na glavi in s črno pentljo pod vra
tom. Nemalo sem bila presenečena, ko je v 
skromno sobico vstopil preprost mož, s s la 
mnikom na glavi in z majhnim otrokom v na
ročju. Bil je Cankar in še dobro se spomi
njam, kako me je vso nemirno od pričakova
nja prijel z a roko in mi rekel: »Gospodična, 
tistega, ki ga čakate, ni tukaj, tisti je vmeni!« 
Potlej nam je govoril o svoji mami in jokal in 
mi vsi smo jokali z njim. Nikdar po tistem v 
svojem življenju nisem več slišala, da bi še 

kdo tako lepo in pretresljivo govoril o svoji 
mami. Ob slovesu nam je dal Cankar tudi 
domačo nalogo, in sicer spis z naslovom: 
»Ko kostanji cveto«. 

Sredi aprila leta 1917 smo se podali na 
izlet na Vrhniko in seveda smo poleg pova
bili tudi Cankarja. Čakali smo ga na »kafe 

mlinčku«, tako smo namreč takrat imenovali 
vlak, ki je vozil od Ljubljane do Vrhnike in 
prišel je zadnji trenutek, ko se je vlak že pri
čel pomikati. Vrhničana si namreč v Ljubljani 
vedno spoznal po tem, da je hodil po sredini 
ceste in prišel na vlak, ko se je pričel le-ta že 
premikati. N a vlaku je bil tudi nek zelo lepo 
oblečen gospod, njegovo žepno uro je kra
si la zlata verižica in ko je Cankar vstopil, 
nam ga je takoj predstavil. Bil je Špehar. 
Potem smo dekleta Cankarja povprašale po 
svojih sovrstnicah na Vrhniki. Prijetno ga je 
bilo gledati, ko je oponašal vrhniška dekleta, 
s cepetajočimi koraki in s »prefinjeno govo
rico«. Na Vrhniki smo se najprej ustavili v 
gostilni Hočevar in tam smo tudi videli Vrh-
ničanke, povsem take, kakršne nam je C a n 
kar že na vlaku opisal. Moram priznati, da 
smo se jim od srca nasmejali. Pri Hočevarju 
smo vsa dekleta dobila pušeljce oziroma 
šopke iz samih vrtnic, gospod špehar pa se 
nam je podpisal na kartice. 

Potlej smo se podali v Močilnik, še poprej 
pa s e m z zanimanjem opazovala osnovno 
šolo, danes Mrakovo šolo na Vrhniki, tedaj 
seveda še nisem vedela, da bom v njej ne
kega dne celo učila kuštrave glave. V Močil-

niku sem bila tistikrat prvič v svojem življe
nju, zato se mi je vse skupaj zdelo kot 
majhna luža, ker si nisem mislila, kako veli
časten pogled na izvir se človeku nudi ob 
deževju. Ogledali smo si tudi kapelico sv. 
Antona, ki je danes bistveno drugačna, kot 
je bila takrat in Cankar je tedaj dejal: »No, 
dekleta, če se kani katera od vas poročiti, 
mora kleče do te kapelice in sv. Anton jo bo 
uslišal.« N a tej poti okoli Močilnika sem 
Cankarja v pogovoru vprašala, kaj meni o 
Otonu Župančiču, in kratko mi je odgovoril: 
»Oto je pa že ,fejst' fant!« Ko smo šli proti 
Retovju, je Cankar nenadoma izginil in mi 
smo se zbali zanj, še posebej nas je skrbelo, 
če smo ga morda užalili. Toda naš dobri pro
fesor nas je potolažil šele potem, ko smo 
Cankarja že dva dni zaman iskali po Ljublja
ni: »Gospodične, mar ne veste, da kadar 
Cankar obišče svojo Vrhniko, ga najmanj tri 
dni ni nazaj?!« 

Bežno se Cankarja spominjam tudi iz bol
nice, kamor ga je hodil redno obiskovat 
Finžgar, s katerim sta bila velika prijatelja. 
Ivan Cankar je kmalu zatem umrl. Jaz 
osebno nisem bila na pogrebu, vem pa, da 
je bilo zelo lepo. Na pogrebu so bila mlada 
dekleta, povsem enako oblečena, imele pa 
so tudi venčke in čeznje bele trakove, na ka 
terih so bila napisana posamezna pisate
ljeva dela. Cankar ni bil pokopan tam, kjer je 
danes, se pravi na grobu modeme, marveč 
so ga položili v Rormanovo grobnico. Pos lo
vilne besede sta imela Finžgar in Župančič 
in vem, da Župančič ni mogel končati svo
jega govora, ker mu je bilo tako hudo. Ob 
tem, ko sem to slišala, sem se spomnila 
besed pokojnega pisatelja, ki mi je v Močil-
niku dejal: »Oto je pa že ,fejst' fant.« 

Spominjam pa se tudi, da smo nekoč obi
skali Cankarja, a njegovega pripovedovanja 
nisem popolnoma nič razumela. Potožila 
sem o tem svojemu profesorju, pa mi je 
rekel: »Delajte si mostičke, gospodična, pa 
ga boste razumeli!« Cankar je bil zelo razu
men mož, bil je namreč že pri naslednjem 
stavku, ko poslušalec še ni dodobra pretu-
htal prvega. Ko smo ga takrat obiskali, mi je 
najbolj ostalo v srcu tisto, ko je rekel: »Jaz 

pišem zdržema, noč in dan, kadar me prev
zame in jaz pišem s svojo srčno krvjo! Prav 
zato ne sme biti nobena beseda, kaj šele ve
jica, v mojih sestavkih premaknjena.« Ivan 
Cankar je imel izjemen dar z a pisanje, dar 
kakršen se porodi s človekom morda enkrat 
na sto let, in poleg vsega je pisal še s svojim 
srcem. 

Prav zato zamerim vsem tistim, ki danes 
govorijo o njem, češ bil je pijanec. Ali lahko 
pijanec ustvari take reči, vas vprašam? In 
Vrhničani ga vse bolj zanemarjamo. Nobe
nih oznak nimamo z a njegovo rojstno hišo: 
recimo lokali; v Mantovi se ustavi nič koliko 
tujih gostov, pa ni tam nobenega obeležja, 
da je malo proč rojstna hiša našega posate -
Ija. Tujci znajo veliko bolj ceniti umetnost in 
umetnike in zato si tudi upam trditi, da tujci 
mnogo bolj cenijo Cankarja, kakor domači
ni. Kdor govori o Cankarju kot pijancu, je na 
najnižji stopnji kulturnega razvoja in najbrž 
ni predelal še nobenega njegovega dela, saj 
vemo, da lahko en Cankarjev odstavek štu
diramo tudi tri dni, pa še ga ne bomo razu
meli. Cankar že zaradi svoje revščine ni 
mogel biti pijanec, umetnost mu je bila ideal 
in temu idealu je posvetil tudi vse svoje živ
ljenje. Sicer pa, bil je poštenjak z vsem 
srcem in danes so taki redk i . . . « 

Tako je končala svojo pripoved Petra P e 
trovčič, ki je bila neizmerno vesela, ker 
nama je zaupala ta svoja doživetja in spo
mine na največjega slovenskega pisatelja in 
dramatika Ivana Cankarja in najina dolžnost 
je bila, da jo zaupava vsem vam. Zadovol jna 
sva odhajala, saj sta naju Petra in njen so
prog pogostila z veliko mero prijaznosti in s 
tisto zares človeško toplino, ki jo ljudje dan
danes tako močno pogrešamo. Zavedava 
se, da zahvale z a tako prijaznost ni, obljub
ljava pa, da se bova še kdaj og las la na kle
pet, saj je v tako hišo resnično prijetno priti 
na obisk. Le tako, se pravi z obiski takih ljudi, 
kot sta Petra in njen soprog, bomo uspeli 
obuditi in obdržati spomine na preteklost, ki 
so še kako zanimivi in jih ne bi smeli nikoli 
pozabiti. 

HODNIK M O J C A 
TRŠAR F R A N C I 



Vsi na kolo za zdravo telo! 
12 .4 .1980 je bila TRIM akcija »Vsi na kolo z a zdravo telo«, v lepem 

sončnem vremenu. Akcije se je udeležilo 206 udeležencev vseh sta
rosti od 4 do 67 let. 

Proga je bila dolga 23 km in je potekala od gasi lskega doma Vrhnika, 
kjer je bilo potrebno dobro pritisniti na pedala, da so ga uspešno pre
magali. Zatem se je cesta spuščala proti Horjulu in naprej proti Vrz-
dencu. Tu je bila prva kontrola. Proga se je nadaljevala po makadam
ski cesti proti Žažarju. kjer je bila druga kontrola, od tam pa na Razpot
je, v Vel . Ligojno in nazaj na Vrhniko, kjer je bil cilj na parkirnem pro
storu pri ŠD Partizan Vrhnika. 

Vsak udeleženec je prejel TRIM značko, vendar pa je bilo najvaž
nejše, da so bili vsi zadovoljni, ker so imeli lep izlet, zato so izrazili 
željo, da v jeseni pripravimo podobno, toda še daljšo kolesarsko akci
jo. B. L. 

Vrhniški pionirji občinski prvaki v košarki 
Košarkarji iz vrhniške in borovniške osnovne šole so se pomerili z a občin

skega prvaka. Pri pionirjih so zmagali Vrhničani s 36:21, vrhniške pionirke pa 
so premagale Borovničanke s 20:19. 

Delovni planinci 
12. apri la 1980 so se na Planini zbrali nekateri vrhniški planinci in pod vod

stvom prijaznega oskrbnika koče so se lotili delovne akcije. Bilo je zelo živah
no, pa tudi pravo delovno vzdušje je vladalo med prisotnimi. 

Lotili smo se očiščevanja okolice, kajti še venomer se najdejo taki obisko
valci, ki jim je vseeno, kje odvržejo papirček ali kaj podobnega. Nažagali smo 
tudi nekaj drv in uredili drvarnico pri koči. Po leg tega smo opravili še nekaj del 
na koči, da bi poletni naval obiskovalcev dočakala kar najbolje pripravljena in 
urejena. Delo nam je šlo dobro od rok, zato smo bili ob koncu akcije lahko z a 
dovoljni. Naš odlični kuhar nam je na koncu postregel s pasuljem, ki ga nismo 
mogli prehvaliti, v njem pa so bili tudi zajetni kosi mesa. Zvečer smo se razgle
dali po razsvetljeni Vrhniki in kdor tega sam ne doživi, ne ve, kako enkratno in-
nepozabno je bilo. 

Take in podobne akcije so zaželjene tudi v bodoče, takoj pa moramo pozvati 
vse obiskovalce in ljubitelje narave, da še bolj pazijo na estetsko ureditev in č i 
stočo naše Planine. Le tako bodo delovne akcije marljivih planincev imele svoj 
smisel , pa tudi s čisto in obiska vredno planinsko postojanko se bomo lahko 
povsod pohvalili. F TRŠAR 

Košarka — pomerili se bodo veterani Olimpije in 
Vrhnike 

N a Vrhniki že nekaj časa ni bik) zanimive košarkarske tekme. Zanimiva in 
najbrž tudi kvalitetna predstava košarkarske igre se jim obeta, ko se bodo 30. 
maja ob 19. uri pomerili veterani Olimpije (Danev, Bass in idr.) s fanti iz zlatega 
obdobja vrhniškega košarkarskega moštva. 

V predtekmi pa se bodo ob 17.30 pomerile veteranke Olimpije in Vrhnike. 

ŠAHOVSKE VESTI 
Hitropotezni turnir 

N a 6. rednem hitropoteznem turnirju ŠD Vrhnika 6. aprila z a sezono 
1979/80 je sodelovalo 20 šahistov. Preseneti l je pionir Bogdan Hadalin, ki je 
zasedel drugo mesto. Vrstni red: L. Gostiša 18, Hadalin 13,5, Bolha in Vadlav 
12,5, Čačić 12 itd. 

Pokal maršala Tita 
ŠD Vrhnika je 13. aprila organiziralo prvenstvo Notranjske z a pokal maršala 

Tita. Sodelovalo je šest ekip s preko 30 šahisti. P o zanimivih in borbenih igrah 
so bili doseženi naslednji rezultati: 1. Postojna 14 ,5 ,2 . Borovnica 13 ,3 . Vrh
nika 13, 4. Cerknica 11,5, 5. Stari trg 6, 6. Dragomer 2 točki. 

M. STANKOVIĆ 

Z V E Z A T E L E S N O K U L T U R N I H 
O R G A N I Z A C I J V R H N I K A 

ŠD D R A G O M E R - L U K O V I C A 
Šahovska sekcija 

ŠAHOVSKO DRUŠTVO V R H N I K A 

RAZPIS 
ekipnega hitropoteznega turnirja v počastitev občinskega 
praznika. Turnir se bo igral v 

soboto, 3. maja 1980 ob 9. uri v prostorih 
Doma družbenih organizacij v Dragomerju 

Pravico nastopa imajo ekipe šahovskih društev, K S , O Z D 
in drugi. 

Tekmovanje bo izvedeno po Bergerjevem sistemu, tempo 
igre je 5 minut za vsakega igralca, veljajo pravila po hitropo
teznem pravilniku ŠZS. 

Ek ipa šteje 4 člane in 1 rezervo. 
Vse ekipe prejmejo priznanje, prve tri pa pokale. 
Rok za prijave je do 29. aprila 1980. 
Prijave pošljite na naslov: ŠTEFAN B R A N E , Dragomer, 

Na grivi 34, 61351 B R E Z O V I C A . 

Cooperjev test 
Dne 11. in 12. aprila 1980 je bil prvi Cooperjev test, ki se ga je udeležilo 60 

občanov. 
Bilo je 8 zelo dobrih rezultatov (nad 3000 m v 12 min.), vsi ostali pa so do

segli predpisano normo, ki je sestavni del enajstih akcij, ki so predpisane v 
TRIM knjižici. 

Drugi Cooperjev test bo v petek. 30 .5 .1980 od 16. — 18. ure in v soboto, 31. 
5 .1980 do 9. — 1 1 . ure. Vs i , ki želite preveriti svoje telesne sposobnosti , pri
dite na atletski stadion. 

Z T K O Vrhnika 

Spoznavaj svojo 
bližnjo okolico 

Bližnja in daljna okolica Vrhnike nam ponuja prelepe predele narave, toda 
poznamo jih le malo ali pa skoraj nič. Dandanes je boljše in modernejše, če se 
zapelješ v kako znano turistično središče, ki ga vsi poznamo, zato jih ne bi 
našteval. Če se že odločimo z a krajše izlete, se zapodimo v Močilnik, Pekel ali 
na Planino in morda še kam, kamor se lahko zapeljemo. Kadar pa se odločimo 
z a izlet v hribe, najprej pomislimo na Triglav, kam drugam pa se že bolj po
redko podamo peš, v okolico Vrhnike pa še redkeje. 

Zato smo se odločili, da našo bližnjo okolico malo bolj raziščemo in jo odkri
jemo obiskovalcem, ki so željni krajših in ne preveč zahtevnih planinskih tur. 
Speljati smo hoteli nekakšno vrhniško planinsko pot okoli Vrhnike oziroma 
barja in vanjo vključiti najzanimivejše predele. Po enoletnem raziskovanju te
rena in iskanju najprimernejših poti, kolovozov in stez smo sedaj prišli do trase 
poti. Zedinili smo se tudi o imenu te poti. Tako smo Vrhniko obkrožili z »Vrhni
ško kurirsko planinsko potjo«, ki se začne na Vrhniki in pelje skozi Močilnik in 
Retovje na Ljubljanski vrh in potem naprej mimo Košelevke in Hrencove jame 
na TV 17, od koder do Pokojišča ni več daleč. Pot se nadaljuje s spustom v 
Pekel in nato je spet vzpon do Rakitne, od kjer se povzpnemo na najvišji vrh v 
okolici Ljubljanskega barja — Krim (1107 m). Sledi spust čez Planinco do 
Podpeškega jezera, kjer je do Loga pot po ravnem barj, le Plešivica jo malo 
privzdigne. Z Loga pa gre spet v hrib, na Ferjanko in dalje čez Brezje na Ključ 
in naprej na Koreno ter čez Smrečje na Rajno peč in na Planino. Sledi še spust 
čez Stari mlin in Blatni dol do Vrhnike. Da se kdo ne bi izgubil, je vsa pot ozna
čena z običajnimi planinskimi markacijami in s črko »V«, kar je oznaka z a Vrh
niško kurirsko planinsko pot. Zanjo je izdelan poseben dnevnik z opisom in 
zemljevidom poti. Vsem, ki jo bodo prehodili, so namenjene bronaste spomin
ske značke. Z a drugič oziroma tretjič prehojeno pot pa se dobi srebrna oz. 
zlata značka. 

Torej pot je. Pomlad je tu in z njo obeti z a lepo vreme in prijetno hojo. 
Potrebna je še dobra volja in namen da se podamo na Vrhniško kurirsko 

planinsko pot. Planinsko društvo Vrhnika vam nudi dnevnike z opisom poti, o 
kateri bomo kaj več napisali še prihodnjič. 

Torej! 
Vese lo čez hrib in breg! 

S U S M A N J A K O B 

Mladinska športna olimpiada 
v polnem teku 

Mladinska športna olimpiada, ki se je pričela 3. aprila, je že v polnem 
teku. Mladi tekmujejo v enajstih panogah vsak konec tedna. Končali so 
že tekmovanje v malem nogometu in rokometu. V malem nogometu je 
sodelovalo 21 ekip.Zmagalo je moštvo V P 1 2 6 7 , drugo mesto je osvo
jilo moštvo V P 5312/01 - D , tretje pa je bilo moštvo Kovinarske. V roko
metu je bila prva V P 5312, druga V P 1267, tretja V P 8980. Višek mla
dinske športne olimpiade pa bo 6. maja, ko se bodo mladi pomerili na 7 
km dolgem partizanskem maršu—teku ob spomenikih N O B . S tekom 
mladosti po ulicah Vrhnike 23. maja pa bodo zaključili to množično 
dvomesečno športno manifestacijo, ki jo organizirata občinska konfe
renca Z S M S in Zveza telesnokulturnih organizacij. Po predvidevanjih 
bo sodelovalo na njej preko tisoč mladincev. 

Preplezali vrsto 
težkih smeri 

V januarju 1975 se nas je nekaj vnetih hribovcev na pobudo Kra
jevne skupnosti Borovnica zbralo v sobici gostilne Pri Zalarju v Bo
rovnici kot iniciativni odbor za ustanovitev Planinskega društva Bo
rovnica. Odziv med krajani je bil zadovoljiv (okrog 6 0 članov) in spo
mladi istega leta smo imeli ustanovno skupščino. Uredili smo vse za 
registracijo društva in se istočasno vključili v Meddruštveni odbor 
ljubljanskih planinskih društev. V oskrbo smo prevzeli odsek krožne 
Ljubljanske mladinske poti od Pokojišča do Rakitne. Leta 1976 smo s 
pomočjo DO LIKO Borovnica in K S namestili v Peklu železne stop
nice in pot zavarovali z žično vrvjo. Od takrat dalje je bilo na celotni 
trasi opravljeno veliko število prostovoljnih delovnih ur pri popravilih 
poti, odstranjevanju ovir, ki jih je pustila zima, markiranju in pri očišče
valnih akcijah. 

Kljub temu, da nam manjka šolanega kadra in so se izletov udele
ževali v glavnem isti planinci, smo prehodili večji del naših Alp pa no
tranjskih gozdov in divjih predelov ob Iški in Zali. Do sedaj se je član
stvo povečalo na 170, povezali smo se s planinsko sekcijo v DO Fe-
nolit, v Osnovni šoli pa smo zbrali skupno 52 pionirjev v okviru akcije 
Pionir planinec, za katere smo organizirali Planinsko šolo. Samo letos 
smo z njimi prehodili najlepše predele v bližnji in daljni okolici Borov
nice in jim posredovali osnovno znanje iz Planinske šole. 

V minulem letu smo se člani alpinističnega odseka, ki sicer živi že 
od ustanovitve društva, povezali z AO Ljubljana-Matica kot mentor
jem, ker smo bili že prej njeni člani. Za trening nam služi »škarpa« ob 
stari progi na Planini, ostanek viadukta sredi Borovnice in pa Pekel s 
svojimi 20 do 100 m visokimi stenami. V teh petih letih smo v njih izpe
ljali — sami Borovničani — vrsto težkih prostih in tehničnih smeri od 
III. do VI. in doA3. težavnostne stopnje, ki jih sedaj, zlasti v zimski se
zoni, ponavljajo ljubljanski alpinisti in so odličen trening za težke 
vzpone poleti. Tako je spontano nastal plezalni vrtec za vso ljubljan
sko okolico. A kot vrtec bo zahteval še veliko dela ob fiksiranju klinov 
na varovališčih in dostopih do sten. 

S prijatelji smo preplezali vrsto težkih in seveda lažjih smeri v naših 
gorah poleti in pozimi, opravili precej zimskih pristopov in turnih smu
kov. Že leta 1975 smo se s prijatelji iz AO Matica povzpeli po normalni 
poti na streho Evrope — Mt. Balnc in na Matterhorn v Švici. Lansko 
poletje nas je pet članov odseka odšlo v Chamonix, da bi opravili pre
čenje Mt. Blanca od Aig. Midija do Goterja, pa nas je dvakrat zavrnilo 
slabo vreme. Pri drugem poizkusu smo dva dni in noči prečepeli v 
snežni luknji na višini 4.500m in se nato 200 m pod vrhom v snežnem 
viharju obrnili z rahlimi ozeblinami. Tudi jamarji niso mirovali. Borov
niški fantje, do nedavnega včlanjeni v Jamarsko društvo Železničar, 
(lani smo formirali samostojen jamarski odsek v okviru našega PD), 
smo v teh letih prebili nič koliko ur v večni temi, v že znanih in v na 
novo odkritih jamah in breznih. Takrat 17. letni fant Japelj Peter je lan
sko leto dosegel dno najglobljega brezna v Jugoslaviji z globino 
760m, ki sodi med najtežje v Evropi — brezna Pod Gamsovo glavico 
in v njem prebil teden dni. To je vsekakor zelo velik dosežek. 

Samo v prvih mesecih letošnjega leta smo odkrili in raziskali 9 bre
zen in 5 jam na planoti Menišiji in na Planini, jih premerili in izrisali ter 
vnesli v register, ki ga vodimo za svoje področje. 

Markacistom se v letošnjem letu obeta velika naloga — popolna spre
memba trase L M P na našem področju. Pot bo tekla s Pokojišča na Pristavo, 
skozi Pekel in Kožlješki log čez Bregove na Krimček in š o p v Rakitno, d a ne 
upoštevamo velikih popravil na zavarovanju poti v Peklu. 

Končno smo po petih letih prišli do lastnih prostorov nad Mladinskim klubom 
nasproti Osnovne šole, jih s prostovoljnim delom popolnoma preuredili in to 
nam je nekaka prelomnica v našem dosedanjem delu, ki ga je večkrat zelo ovi
ralo šepanje v vodstvu, kadru in finančnih sredstvih, močno pa tudi odnos ne
katerih Borovničanov do nas. 

Na tem mestu obveščamo vse krajane, da so uradne ure Planinskega druš
tva Borovnica vsak ponedeljek od 18. do 19. ure v naših prostorih nad MK, kjer 
se lahko včlanite oz. poravnate članarino z a tekoče leto. Na vpogled je tudi 
planinska literatura in plan izletov planinskega odseka z a to leto. 

PALČIČ T O N E 

Ljubitelji teka 
na smučeh 

Ali že veste, da nas je v naši občini približno 100? 
Leta 1975 so pri nas začeli z organizacijo množičnih tekmoval 

teku na smučeh. Tako se je tudi nekaj Vrhničanov podalo v preli 
zimsko smučino, 1. T R N O V S K E G A M A R A T O N A . 

Krog ljubiteljev hoje in teka po belih poljanah se je iz leta v leto širi 
letošnji zimi nas je bilo že toliko, da smo nestrpno čakali ugodnih sn« 
nih razmer, da bi se spoprijeli na domačem terenu. Žal se nam j« 
želja le delno izpolnila. Snega ni bilo več, tako smo morali prvo ob* 
sko prvenstvo v tekih na smučeh organizirati v Ratečah. 

Parkirni prostor pred startom je začel oživljati že zgodaj zjo* 1 
Vzdušje je bilo tako, kot smo ga vajeni. Tekači s tekmovalnimi izk11 
njami so svetovali začetnikom. Cilj nas vseh je bil, da bi vsak t e l * 
lahkoto, da bi ga vtisi s tega tekmovanja še dolgo vabili v smuči' 

Veste, tako tekmovanje pomaga tudi k dobri prebavi. Če ne vrt 
mete, poskusite drugo leto! 

Uspešno smo namazali 53 parov smuči in oddrseli v 4 km d " 1 

smučino. Verjemite, zelo smo uživali, nekateri manj, drugi pa več # J 
Kakor je kdo hotel. J 

Pohvala vsem, še posebno pa nežnemu spolu, kajti le malo je rr#l 
kalo, pa bi premagale moške, seveda le po številu. 

REZULTATI 
OBČINSKEGA P R V E N S T V A V 
SMUČARSKIH TEKIH Z A P O 
S A M E Z N I K E V RATEČAH D N E 
29. 3. 1980 NA 4 K M DOLGI 
P R O G I 

C I C I B A N K E : 

9. Justin Jože 18.5« 
10. Pleško Matevž 19.1* 

V E T E R A N K E : 

1. Vogrinc Nanika 24.20,66 
2. Grom Alenka 27.38,48 
3. Kržmanc Alenka 30.42,90 

CICIBANI: 
1. Grom Aljoša 25.29.64 
2. Kržmanc Primož 25.32.21 
3. Makovec Boštjan 28.33.62 
4. Grom Matej 46.07.26 

P IONIRKE: 
1. Jelovšek Mojca 20.57.77 
2. Japelj Polona 21.52.70 
3. Kovač Marička 21.58.88 

PIONIRJI: 
1. Grom Robi 16.02.67 
2. Grom Zoran 16.53.42 
3. Petkovšek Peter 20.31.76 
4. Rom Aleš 23.44.14 
5. Gabrovšek Uroš 25.26.29 

ČLANICE: 
1. Ratkovič Irena 18.14.41 
2. Grom Boža 19.17.00 
3. Grom Dada 20.19.86 
4. Vidic Virka 23.19.50 
5. Pivk Silva 23.19.82 
6. Velkavrh Stanka 24.38.92 
7. Gruden Polona 24.51.40 
8. Kogovšek Rezka 25.01.99 
9. Pajsar Vanja 25.50.86 

1. 
2. 
3. 
4. 
5. 
6. 
7. 
8. 
9. 

10. 
11. 
12. 
13. 

Grom Mateja 
Grom Anka 
Dežman Betka 
Vogrinc Nuška 
Furlan Marinka 
Grom Metka 
Končan Vika 
Ratkovič Andreja 
Garafolj Zalka 
Kržmanc Majda 
Pečar Iva 
Gabrovšek Ivanka 
Petkovšek Marinka 38 

V E T E R A N I A: 
1. 
2. 
3. 
4. 
5. 
6. 
7. 
8. 
9 

10. 
11. 
12. 

Grom Marjan 
Grom Janez 
Grom Bogdan 
Jelovšek Gabrijel 
Vogrinc Jože 
Miklavčič Jože 
Devic Slavko 
Grom Franc 
Lomšek Bogdan 
Stržinar Anže 
Prvinšek Jože 
Miklavčič Alojz 

55, 
O0: 

15' 
.33 
.S« 

0 1 « 
2 5 * 

3! 

5C « 
h 
na 

4 01 

ČLANI: 
Velkavrh Andrej 
Susman Franci 
Susman Jaka 
Turk Tone 
Selan Milan 
Petkovšek Franc 
Ratkovič Dušan 
Pivk Miro 

16.33.76 
17.01.88 
17.09.47 
17.44.95 
17.53.51 
18.01.62 
18.24.49 
18.36.24 

V E T E R A N I B: 
1. Grom Janez 
2. Gabrovšek Janez 
3. Kržmanc Alojz 
4. Petkovšek Peter 

Izven konkurence 
— ČLANICE: 
1. Modic Tina 
2. Šimenc Si lva 

16.2? 
17.2« 
19 . 
t « ! 

16.1' 
17.21 

80 teKf 

i«r 
.o* 
10 

1 
43 
$ 
43 
.0' 

Prijavljenih je bilo 
valcev. 

Tekmovanja pa se je udel« j 
65 tekmovalcev in tekmova" I 

Strokovni sode^ 
Bogdan LOM' 3, 

In, 

Kaj je 
z vrhniško košarko 

V življenju so obdobja, ko človek živi in 
doživlja stvari okoli sebe optimistično in so 
drugič zopet obdobja, ko je njegovo ob
čutje na dnu in ko ne vidi n ikakega izhoda. 

Podobno doživljanje, podoben razcvet 
in žal tudi hiranje doživlja vsaka stvar, ki 
človeka spremlja v njegovem življenju. S 
aj je človek tisti, ki to stvar žene naprej ali 
jo zavi ra. 

Vsakdo , ki se je kdajkoli zanimal z a 
šport, se gotovo spominja zlatega ob
dobja vrhniške košarke, njene popularno
sti in kakovosti. V spominu so mi gostova
nja kvalitetnih košarkarskih ekip II. zvezne 
lige, srečanja vrhniških košarkarjev z 
igralci jugoslovanske reprezentance in z 
reprezentanti drugih držav. To je bila go
tovo najlepša doba vrhniške košarke, ko 
ni bi la zgolj opazovalka, pač pa tudi de
ležna velikih uspehov. In žal, ta doba je le 
še spomin in nostalgičen opomin zdajš
njim rodovom. Nekako pred dobrimi pe
timi leti se je začela strma pot tega lepega 
športa, ki je še danes na Vrhniki šport šte
vilka ena, navzdol. In ta žalostna pot je pe 
ljala navzdol vse do današnjih dni. Morda 
smo danes še vedno na ničelni točki, na 
začetku, čeprav nam delo z mladimi potr
juje, d a se nekaj vendarle dogaja, d a s e j e 
nekaj premaknilo. Pomeni to novo zlato 
dobo vrhniške košarke, ali zgolj trenutek, 
ki ga je treba izkoristiti, če hočemo to dobo 
doživeti. N e vem, vem le to, d a bo treba z a 
oba cilja delati. 

No, p a s e vrnimo nekaj let nazaj in po
glejmo tiste vzroke, ki so privedli vrhniško 
košarko na dno. 

Prvi in najvažnejši vzrok z a stanje, ka 
kršnega doživl jamo sedaj , je bil s labo delo 
z mladlomi. Kakšen paradoks; pionirji, ka 
deti in mladinci v vrhu s lovenske košarke, 
člani pa na dnu. Namesto, d a bi mlade 
igralce postopoma uvajali in vključevali v 
člansko vrsto, pa čeprav z a ceno slabših 
uspehov, in tako v dveh ali treh letih moš
tvo obnovili in usposobi l i zato, d a bi lahko 
posegl i po vrhu republiške lige ali celo v 
drugo zvezno ligo, so delali bistveno dru
gače. Zopet se je pojavila stara taktika. N a 
Vrhniko so pripeljali stare tuje igralce, z a 
katere bi se bilo upravičeno vprašati, ko
liko so perspektivni. Tako so ti tuji igralci 
držali stik s s lovenskim vrhom le bori dve 
leti. In prav zato je bila pot navzdol tako 
hitra. 

Drugi vzrok z a današnje stanje je bil v 
objektih. Vsaka ekipa je morala imeti po 
administrativni zapovedi K Z , če je hotela 
igrati v s lovenski ligi, svojo dvorano. Te p a 
Vrhnika vse do otvoritve večnamenskega 
objekta žal ni imela. 

Tako so Vrhničani vse tekA* 
igrati v sosednjem Logatcu. S * 
košarka izgubi la svoje privržene 
gledalce in navijače, in kar je "j ^ 
gično in najvažnejše, izgubi la j * 
liko popularnost med m lad im i ' 
Dotok mladih igralcev je zelo pa ' ' 
zamrl , kar je imelo z a posledic' 
košarke v celoti. Če potem izpU* 
vzrok, s e ne moremo čuditi, kje J 
danes smo. D a bi bila mera p 0 ' 
pojavil neuspeh z a neuspeho" 1 

še tisti ljudje, ki so tedaj košarko' 
njo v preteklosti marsikaj do*j 
močno dv ign i i roke. Toda , n e * ^ 
kritizirati, saj so naredili z a vrt* 
šarko ogromno. P a tudi nujnost 
vodstvo po nekem določenem 
menja. Tudi to daje košarki nov" 
ker dajejo novi ljudje neko novo' 
nost. Napaka , če lahko rečem" 
paka, je b l a v tem, d a ni bilo rtv 
izpraznjene funkcije prevzeli , k' 
nili vrhniški košarkarski voz z f 
je obstal. Izjema so nekateri * 
kar pa je premalo, d a bi s e vrrW 
zopet povrnil ugled. 

Seda j , ko s e je končno 
športna hala, smo zopet dobili . 
ki jih moramo, resnično mwarnOl ' l ( 
Povrniti moramo vrhniški košaj j«^ 
g a j e že imela in ki g a zasluži. c \ L 
začelo tam, kjer se edino mora- . J 
kupovanjem tujih igralcev, pač ? 
z mladimi. In ta pot je edin« i J 
Morda niso več daleč časi, ko ^ 
veseli l i uspehov, ki jih bodo naš1 1 

šarkarji dosegal i . In zakaj bi bil" ,' I 
no. d a so s e že pojavili mladi, k1 '6f 
lični nasledniki igralcev, kot soj I p 
na Vrhniki: De Gler ia, Obid, c

 fe 

Gorenc, Drašler. Toda vse tose 1 • 
le s trdim delom. Iz sedanjih " dri 
pionirjev in mladincev s e

 m 0 f 5v 6 

nekaj več kot le to, d a bodo po • ! 
utonili v masi tistih, ki bodo iSljS 
svoje zadovoljstvo ob prosterflJO ^ 
so tudi dekleta, tudi z njimi se j j l rg 
diti več, kot s e je v preteklih fj l 

In z a konec tega članka bi r a l 
samo tole: Zgodov ina s e s a m % Q , 
vrne in n a slavi preteklosti s e n 8 ' I 
prihodnosti. T a lahko le pomafl* j * 
pa biti temelj z a novo obdobje K) | 
lahko le delo. In mi s e tega za ; 1^ 
ker mislimo, da nas je še ved i * 
poz ivamo vse, ki bi na kakrše1* f , 
želeli pomagati in sodelovati. ^ T « 

pridružijo. 
Z a K« 
F E R f 1 



fll P?d ' a g i zakona o programiranju in financiranju graditve stanovanj 
, ^ d n i list S R S , št. 5/72), družbenega dogovora o upravljanju s sredstvi za 
^ H i r a n j e graditve stanovanj (Uradni list S R S , št. 1/74), na podlagi sa-
v "PJ^nega sporazuma o združevanju in usmerjanju sredstev za stano
vsko izgradnjo za obdobje od leta 1977 do 1980 in na podlagi 7. člena 
^ a v nnika o upravljanju z združenimi sredstvi za usmerjeno stanovanjsko 

v a * t e v v občini Vrhn ika 

RAZPISUJE 
S A M O U P R A V N A STANOVANJSKA SKUPNOST 

OBČINE VRHNIKA Z A L E T O 1980 

7. natečaj 

{ * W*oWtev posojila za nakup, padajo aH rekonstrukcijo najeanih ita-
Z >• posojik za nakup iteaovtnj v tUlai l u M a i »h za grM!a}<) iadrvi-
K ^ * * - k M I M V H U I I ~ veajekth h H in v zadružni p a d a « . 

^upna natečajna vsota znaša 7.294.141.00 din. 
te vsote se namenja 4.376.485,00 din za posojila temeljnim organi-

' p . J a m združenega dela in drugim organizacijam, ki združujejo sredstva 
'le ^ ' j a n s k i banki , stanovanjsko-komunalni banki Ljubl jana po 13. 

žiiln r e P u b l i s k e » a zakona (za občino Vrhnika) , 1.458.828,00 din za poso-
Uv 8 r a d i t e l i e m v stanovanjski zadrugi in 1.458.828,00 din za posojila de-
iah° v"1' z a P o s ' e m h v organizacijah združenega dela in v drugih organizaci-

' Mnk' z d r u * u J e J ° sredstva pri L jubl janski banki , stanovanjsko-komunalni 
jO n*> Ljubljana po 13. členu republiškega zakona (za občino Vrhn ika) . 
|6| . 

poj..organizacije združenega dela ali druge organizacije lahko pridobijo 
j j 0 ' 1 ' 0 za nakup, gradnjo ali rekonstrukcijo najemnih stanovanj pod sle-

5^Sr U n i m i » ima ln im i pogoji glede lastne udeležbe, odplačilne dobe in 
iflf'estne m « * -

Znaša 

It 
l ik*«!?* 8 P ° P r e 4 n i osebni 

j J K ? * ' 1 na zaposlenega 
° ! * !? e n a Poprečni osebni 
2 * *odek v S R Slovenij i v 
2 f »teklem letu % 
39; 

udeležba 
organizacije 
pri nakupu 
od nakupne 
cene najmanj 

odplačilna 
doba 
posojila 
največ 
let 

najnižja 
obrestna 
mera 
letno 

fi }00 do 110 
J E 1 1 0 do 130 

5 d 2 0 d o I 7 0 

1 . M 17 0 

30 
35 
40 
50 
60 
70 

20 
20 
20 
15 
10 
10 

3,0 
3,0 
3,5 
3,5 
4,0 
4,5 

10 
07* 2 I U P E C e t a ž n e 8 a stanovanja lahko dobi iz združenih sredstev posoji lo 

"°bo • e 4 i m i m i n i m a m i m i P °g ° j ' glede na lastno udeležbo, odplačilno 
^ 'n obrestno mero: 

Znaša 

• j. )e Znašal v prethodnom 
bk p ° P r e c n i mesečni 
E j * * k na družinskega 

i T 

udeležba 
kupca v 
odnosu na 
kupno ceno 
za standar. 
stanovanje 
% 

[N *> 3.267 din 
Ml) y 3.267 do 3.533 
2 f "»d 3.533 do 3.833 

, Jad 3.833 do 4.156 
eHK"8«! 4.156 do 4.417 

j) " a d 4.417 do 4.732 
m "»d 4.732 do 5.035 
a l l ^ d S . O S S d i n 

40 
45 
50 
55 
60 
65 
70 
75 

odplačilna 
doba 
posojila 
največ 
let 

najnižja 
obrestna 
mera 
letno 
% 

24 3,0 
22 3,0 
20 3,5 
18 3,5 
16 4,0 
14 4,0 
12 4,5 
10 4,5 

{J Vad i te l j i individualne stanovanjske hiše lahko dobi iz združenih 
Sh^j. Posojilo pod naslednjimi minimalnimi pogoji glede na poprečni •^"hoH P o s o J 1 1 0 P ° a nasieanjimi minimalnimi pogoji glede na popreč 
'no H n a družinskega člana v preteklem letu, lastno udeležbo, odpl 

Gobo in obrestno mero: 

J 

poprečni 
ila-

Znaša 

l e 1 ip 
>hort Z n a J a l P ° P r e ć n i 

"'Un n a družinskega 
r v Preteklem letu 

udeležba 
graditelja 
individualne 
hiše v 
odnosu do 
kupne cene 
standardnega 
stanovanja % 

odplačilna 
doba 
posojila 
največ 
let 

najnižja 
obrestna 
mera 
letno 
% 

Si *> 3.267din 50 
' \ n a d 3.267 do 3.533 55 

" a d 3.533 do 3.833 60 

24 
22 
20 

3,0 
3,0 
3,5 

d) nad 3.833 do 4.156 65 
e) nad 4.156 do 4.417 70 
f) nad 4.417 do 4.732 75 
g) nad 4.732 do 5.035 80 
h) nad 5.035 din 85 

18 
16 
14 
12 
10 

3,5 
4,0 
4,0 
4,5 
4,5 

4. Z a reševanje najnujnejših stanovanjskih vprašanj delavci v državnih 
organih in družbenih službah lahko dobijo iz združenih sredstev posojila 
navedene organizacije pod ugodnejšimi pogoji: 

a) udeležba pri najemanju posojila znaša najmanj 20 %. 
b) odplačilna doba za vračanje najetega posojila znaša največ 24 let in 
c) obrestna mera za najeto posoji lo znaša najmanj 3 % letno. 
Z a taka posojila je mogoče uporabiti v letu 1980 do 3 0 % od zbranih 

združenih sredstev. 
Posoji lojemalec mora poleg navedenih ugodnejših pogojev zagotoviti 

tudi osnovne pogoje, ki so navedeni v 1. točki tega natečaja. 

Organizacije združenega dela in druge organizacije morajo k vlogi za 
pridobitev posojila pri ložit i naslednjo dokumentacijo: 

1. srednjeročni program za reševanje stanovanjskih vprašanj svojih de
lavcev, 

2. potrdilo oziroma izjavo, da gradi ali kupuje najemna stanovanja v 
okviru občinskega programa stanovanjske graditve in predpisanega stano
vanjskega standarda, 

3. Izjavo, da se zavezuje dati stanovanja takim delavcem, katerih osebni 
dohodek je pod poprečjem osebnih dohodkov v organizaciji in katerih 
osebni dohodek ne presega več kot 20 % povprečnega osebnega dohodka v 
občini Vrhn ika . Pr i tem se osebni dohodek ugotavlja po enakih kriteri j ih, 
kot se ugotavlja skupni dohodek občanov, 

4. Izračun povprečnega osebnega dohodka na zaposlenega v organiza
cij i za leto 1979, potrjen pri Skupščini občine Vrhn ika , oddelek za gospo
darstvo in finance (plansko-analitska služba), 

5. Dokaz i lo o kreditni sposobnosti in sposobnosti pokrit ja lastne ude
ležbe in 

6. sklep samoupravnega organa o najetju kredita ter o kritju lastne ude
ležbe. 

Individualni prosilci za pridobitev kredita za nakup etažnega stanovanja 
ali za graditev stanovanjske hiše morajo k vlogi za posojilo predložit i : 

1. izjavo o skupnih dohodkih gospodinjstva v letu 1979, dokazano z 
ustreznimi dokumenti (potrdila delovnih organizacij o višini osebnih do
hodkov in drugih dohodkov za vse družinske člane, tudi otroški dodatek), 

2. potrdi lo, da ima delovna organizacija ali druga organizacija, pri ka
teri je prosilec zaposlen, izdelan srednjeročni program reševanja stano
vanjskih problemov, 

3. soglasje delovne ali druge organizacije, kjer je prosilec zaposlen, da 
soglaša z dodelitvijo kredita prosilcu, 

4. uradno potrdilo o ugotovljeni lastni udeležbi pri najetju posojila 
(uradna ocenitev delno zgrajene stanovanjske hiše ali materiala, ipd.), 

5. v kol ikor je prosilec koristnik družbenega stanovanja, je treba pred
ložiti izjavo, da bo družbeno stanovanje izpraznil v sporazumno določe
nem roku in ga izročil imetniku razpolagalne pravice, 

6. družinski list, k i ga izda pristojni upravni organ S O Vrhn ika. 

Prednost pri pridobivanju posojila za gradnjo ali nakup najemnih stano
vanj iz združenih sredstev imajo organizacije, ki izločajo in združujejo 
sredstva za stanovanjsko graditev v višjem odstotku, kot je določeno v skle
njenem samoupravnem sporazumu o združevanju in usmerjanju sredstev 
za stanovanjsko graditev za obdobje 1977 do 1980. Prednost iz prejšnjega 
stavka dokazujejo organizacije z ustreznimi potrdil i S D K na podlagi po
datkov iz zaključnega računa za leto 1979. 

Šteje se, da je gradnja, nakup ali rekonstrukcija stanovanjske hiše ali 
stanovanja, k i se gradi, kupuje ali rekonstruira, v okvir ih določil odloka o 
določitvi stanovanjskega standarda, če cena kv. metra koristne stanovanj
ske površine ne presega cene družbenega dogovora o oblikovanju cen v 
stanovanjski graditvi na območju občine Vrhnika za leto 1979, ki je zna
šala 11.489,20 din. 

Pravico pridobitve posojila za stanovanjsko zadružno gradnjo imajo 
stanovanjske zadruge ustanovljene na območju občine Vrhn ika in v drugih 
občinah, katerih člani združujejo sredstva za stanovanjsko gradnjo pri 
Ljubl janski banki, Stanovanjsko-komunalni banki v Ljubl jani po 13. členu 
republiškega zakona (za občino Vrhnika) . 

Stanovanjske zadruge k vlogi za pridobitev posojila predložijo fotoko
pijo registracije zadruge in poimenski seznam članov, prosilcev posojila. 

Izvršni odbor skupščine Samoupravne stanovanjske skupnosti z oziroma 
na višino sredstev in število prosilcev določi vsoto, ki jo dobi posamezna 
zadruga. Predlog o razdelitvi sredstev na posameznega člana zadruge pri-
pravoi Svet zadruge in ga posreduje v potrditev Izvršnemu odboru skupš
čine Samoupravne stanovanjske skupnosti Vrhn ika. 

Vloge z vso potrebno dokumentacijo se naslovi na Samoupravno stano
vanjsko skupnost občine Vrhn ika , Cesta gradenj 1. 

Natečaj traja do 31. 5, 1980. 
Po tem roku dospelih in nekompletnih prošenj Izvršilni odbor skup

ščine Samoupravne interesne skupnosti Vrhnika ne bo obravnaval. 

Vse informacije v zvezi z razpisom natečaja dobite pri strokovnih služ
bah SSS Vrhn ika , Cesta gradenj 1, vsako sredo od 7.00 do 12.00 in od 
13.00 do 16.00 ure. 

Natečaj za pridobitev posojila se objavi v občinskem glasilu »Nas časo
pis« 

O izidu natečaja bomo vse prosilce pismeno obvestili. 
Vrhn ika, v aprilu 1980. 

I Z V R Š I L N I O D B O R 
S A M O U P R A V N E S T A N O V A N J S K E 

S K U P N O S T I V R H N I K A 

l ^ M O ZA SVOJE ZDRAVJE 
J POLNOŠTEVILNO UDELEŽIMO 
^ROGRAFSKE AKCIJE! K\ 

'0 
pO 

ki 
bilc 
J a radiofotografska akcija — fluorografija — prebivalcev ob-
k,?n'ka je bila opravljena 1976. leta. Takrat je od planiranih 9366 

0 radiofotografiranih 8088, kar je 86,35 %. Da bi bila letošnja 
l S uspešnejša, se spomnimo na nekaj pomembnih dejstev, ki 
I6I množični preventivni akciji poseben pomen. 

.Jjl^ografijo želimo zajeti vse občane od 29. leta starosti dalje, 
J , l 6 t o s v naši občini 8327 oseb. Akcija bo izvedena v času od 27. 
0 3 . junija 1980 in jo bo izvajala posebna, za to usposobljena 

^ l u t a Golnik. Kontrolne preglede oseb s sumom na obole-
t v l ^ a koša pa bo opravil dispanzer za pljučne bolezni in TBC 
o ^DRAVSTVO Vrhnika. 
t ir!!? MU°rografiranja je iskati neznane bolnike s pljučno TBC, pri 

moramo biti posebno pozorni na starejše občane, socialno 0 f 
Ki" 
o' skupine prebivalcev, kronične alkoholike in priseljene de-
6L T I zadnji flouorografiji 1976. leta smo odkrili 8 novih bolnikov s 
\ t u b e r ku lozo , od tega 5 v starosti nad 65 let! 
•% ° več odkrivamo tudi drugih pljučnih bolezni, med katerimi je "ta. 
M Vaj m e s t u i n najnevarnejši 

in 1 zgodnje odkrivanje, ker bomo uspešno zdravili le pravo 
!2 rov r - t e P r ' m e r e - v prejšni akciji smo v naši občini odkrili pet 

v Pljučnega raka in 4 primere drugih pljučnih neoplazm. 

pljučni rak. Pri tej bolezni je še 

n»k?' l°n dveh obolenj pa odkrivamo še druge kronične pljučne bo-
H* K r°nicni bronhitisi, silikoze, sarkoidoze in druge ter mno-

j i0

 6 neznane bolezni srca, ki jih tako morda še pravočasno na
gi* (j/ 1 3 ustrezno zdravljenje. V zadnji akciji smo odkrili do takrat 
pf ̂ n i službi neznanih, pa zdravljenja potrebnih 36 srčnih bolni-

" l i rw S D e h fluorografske akcije v veliki meri odvisen od udeležbe, 
'8tos stremeti za tem, da bo le-ta vsaj 95% (pred 4 leti je 

bila 86,35%), ker je prav med tisto populacijo, ki se akcije izogne, 
možna višja obolevnost. 

Glede sevanja naj ne bo strahu, saj je Komite za radiologijo objavil, 
da torakalnaradiofotografija v nobenem primeru ne predstavlja gene-
tičnega rizika, samotični rizik pa je pri sistematski radiografiji nepo
memben. 

Dispanzer za pljučne bolezni 
in TBC 

TOZD Zdravstvo Vrhnika 

Na podlagi 15. in 198. člena zakona o programiranju in financiranju 
graditve stanovanj (Uradni list S R S , štev. 5/72) in na podlagi 45. člena 
Pravi lnika o upravljanju z združenimi sredstvi z usmerjeno stanovanj
sko graditev v občini Vrhn ika 

RAZPISUJE 
S A M O U P R A V N A STANOVANJSKA SKUPNOST 

OBČINE VRHNIKA Z A L E T O 1980 TUDI 

5. natečaj 
za posojila za nakup etažnih stanovanj ali za gradnjo in obnovo stano
vanjskih hiš delavcem, zaposlenim pri zasebnih delodajaldh 

Skupna natečajna vsota znaša 600.000 din. 
Pogoji za pridobitev posojila po tem natečaju so isti, kot so opisani v 

zgoraj navedenem 7. natečaju. 
Utemeljene prošnje s potrebnimi dokazil i vloži jo interesenti preko 

Združenja obrtnikov Vrhn ika na naslov: Samoupravna stanovanjska 
skupnost občine Vrhn ika — Izvršilni odbor. 

Veljavnost natečaja traja do 31, 5. 1980. 

Vrhn ika, v aprilu 1980 
I Z V R Š I L N I O D B O R 

S A M O U P R A V N E S T A N O V A N J S K E 
S K U P N O S T I V R H N I K A 

Z A M E N J A V A S T A R I H VOZNIŠKIH D O V O L J E N J 

Rok, pomemben 
za šoferje 

Po določbah pravilnika o obrazcu vozniškega dovoljenja., je zadnji 
rok za zamenjavo Starih — ifideinih vozniških dovoljenj 31. decem
ber 1980. Zato priporočamo občanom — voznikom motornih vozil, da 
si skrbno ogledajo svoje vozniško dovoljenje. Če ugotovijo, da je voz
niško dovoljenje na tridelnem obrazcu, naj poskrbijo za pravočasno 
zamenjavo, ne glede na veljavnost vozniškega dovoljenja, ki jo bodo 
napravili na oddelku za notranje zadeve Skupščine občine Vrhnika. 
Vlogi je treba priložiti dve novejši fotografiji 3,5x4,5cm. Po preteku 
tega roka zamenjava namreč ne bo več možna. Do novega vozni
škega dovoljenja bodo zopet lahko prišli le s ponovno preizkušnjo 
pred izpitno komisijo. 

Ponovno pismo 
Mercatorju 

W/ moj namen polemizirati z nikomer, vendar pa so nekatere trditve v 
odgovoru direktorja Merkatorja netočne, zato jih moram popraviti. 

Artiklov, ki sem jih navedla v svojem prvempimua v trgovini na poli
cah ni bilo, bila sem namreč poleg, ko sem nakupovala. Halucinacij 
pa doslej še nisem imela, zato povem (ponovno), da mleka ni bilo, tudi 
alpskega ne — tega sicer kupujem, če ga ni, pa vzamem tudi druge
ga! — Prav tako povem, da mehčalca perila ni bilo; kdo trdi, da sem 
hotela samo Bohor ali Lenor in da drugega mehčalca nisem hotela 
kupiti! 

Ni treba za prazne police dolžiti vedno potrošniško mrzlico, ko so 
nas javna občila lepo obvestila, da je za prazne police kriva neprila
godljivost trgovcev ter njihovo zapiranje v občinske in republiške 
meje. Iz istih virov smo izvedeli, da so tržne inšpekcije našle polna 
skladišča pralnih praškov!!! 

Prav nič mene moti, da me kdo uvrsti med neprilagodljive potrošni
ke, ki se ne znajo prilagoditi tržišču! Za mene je 35 let po vojni neu
mestno vsako pozivanje potrošnikov k potrpljenju in solidarnosti, češ 
da gre za zmanjšan uvoz reprodukcijskega materiala, stabilizacijske 
ukrepe itd., če vem, da je istočasno moč kupiti artikle (kijih ni moč do
biti v Borovnici), na Vrhniki ali v Ljubljani, razen občasno praška. In 
morajo Borovnicam mimo svoje trgovine drugam po nakupih, če ho
čejo priti do osnovnih življenjskih potrebščin. 

In ker me že uvrščate med neprilagodljive potrošnike, priznam, da 
ne znam pripraviti iz besed solate in pri kuhanju mlečnega riža upora
biti alkohola namesto mleka. Glede alkohola sem opazila, da nimate 
niti prostorske niti prevozne stiske, saj sta tako trgovina kot bile vedno 
založena z maligani. Alkoholizem dežele Kranjske ne bo prav nič na 
škodi, če bile ukinete in na njegovo mesto postavite mesnico in razši
rite prostor za prepotrebno zelenjavo. Oboje namreč služi velikemu 
širšemu krogu potrošnikov kot alkohol. In v naši družbi moramo pač 
podrejati interese širšim družbenim interesom, zato smo socialistična 
družba!!! 

Glede »ankete« nekaj naključnih potrošnikov pa tole: nekaj (precej) 
ljudi, ki me poznajo, so mi rekli, da je res, kar sem napisala v svojem 
prejšnjem pismu. Vendar pa menim, da bi za pravo sliko stanja trgo
vine v Borovnici morali zasnovati širšo anketo, ki bi morala biti anoni
mna, naravnost vprašani ljudje zaslutijo, kaj želimo, in ker se nočejo 
zameriti, ponavadi ustrežejo našim pričakovanjem, čeprav v resnici 
čutijo morda drugače. 

Moje pisanje oz. vprašanje s e morda zdi »v najmanjši meri in blago 
rečeno neokusno«, vendar moramo povedati, da je zrcalna slika pre
skrbe borovniških potrošnikov z osnovnimi življenjskimi potrebščina
mi. Z nikakršnim opravičilom se ni moč izgovarjati, da je na primer v 
soboto, 12. 4. že zgodaj dopoldne zmanjkalo kruha. Menda ni za to 
kriv zmanjšan uvoz reprodukcijskega materiala ali stabilizacijski 
ukrepi? 

In še vaš poziv, tov. Čampa, da bi s skupnimi močmi reševali pro
blem preskrbe v Borovnici: borovniški potrošniški svet je pripravil se
stanek vseh prizadetih, na katerem bi se dogovorili o težavah in sode
lovanju med krajani in trgovino, da bi s skupnimi močmi našli izhod iz 
težav ki jih čutimo tako eni kot drugi. Poslali so vabila trgovinam Na 
vasi, Žitu ter Krimu. Iz prvih dveh poslovalnic sta prišli predstavnici, iz 
Krima pa ni bilo nikogar niti ni nihče poslal opravičila. Ob takem obna
šanju je vsak poziv Borovničanom k strpnosti in sodelovanju popol
noma brezpredmeten in odveč je tudi vsak komentar, isto velja za na
daljnjo polemiko!!! 

S spoštovanjem! FRANČIŠKA CELARC 

Z A H V A L A 
Ob hudi nesreči, k i me je zadela lani 26. maja, ko mi je pogorelo gospodar

sko poslopje s stroji in orodjem, se vsem zahvaljujem za pomoč. 
V prvi vrsti domačim gasilcem in iz sosednjih vasi ter poklicnim iz Ljubl jane, 

ki so se trudil i, da se požar ni razširil še na druga poslopja. 
Vsem vaščanom, ki so mi pomagali s prostovoljnim delom, z lesom in de

narno pomočjo, iskrena hvala. Iskrena zahvala sosedu Lavr inu, ki mi je takoj 
dal streho za shranjevanje krme za živino in prostor v času gradnje ter ostalim 
vaščanom, ki so mi tudi nakloni l i streho, da sem lahko spravil pridelke. 

Zahvaljujem se tudi vsem dobrim iz sosednjih vasi, za podarjeni les iz Bevk, 
Sinje gorice, Stare Vrhnike, Vrhnike, M i rk in Verda , Parketarni Verd za na
klonjeno pomoč in Kmeti jski zadrugi za pomoč. Zahvala tudi vsem tistim lju
dem, ki niso tukaj zapisani, pa so se nas kakor koli spomnil i . 

Še enkrat pa zahvala vsem tistim dobrim vaščanom, ki so mi pomagali pri 
novi gradnji. 

Vsem lepa hvala. B R G L E Z A L O J Z , Blatna Brezovica 21 

Z A H V A L A 
Ob boleči in prerani izgubi našega dragega moža, očeta in 

starega očeta 

Jožeta Jesenovca 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so nam kakorkoli stali ob 
strani in v teh žalostnih dneh sočustvovali z"nami in ga spre
mili na zadnji poti, mu poklonili vence in cvetje. 

Posebno pa se zahvaljujemo sosedom in podjetju Ope
karna iz Sinje gorice. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. 
VSI N J E G O V I - ŽENA M A R I J A IN SIN J A N K O Z DRUŽINO 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi našega dragega 

Voljč Jakoba 
Šklepcevega ata, 

ki smo ga na zadniLpoti pospremili 3. aprila, se zahvaljujemo vsem 
za izraze sožalja. Se posebej pa se zahvaljujemo Z Z B N O V , upo
kojencem Ži ta, S A P Viator ju, G G Vrhn ika in vsem, ki so nam bili v 
tolažbo in nam v teh težkih trenutkih stali ob strani. Doktor ju 
Zekšu hvala za trud pri zdravljenju. 

D R U Ž I N A V O U Č 



Na občnem zboru so ocenili delovanje društev, še posebej pa so 
spregovorili o nadaljnjih nalogah vseh gasilcev. 

Obnova gasilskih do
mov odvisna 
od sredstev 

»Lani je bilo v občini šest večjih, 
sedem začetnih požarov in trije 
gozdni požari. Pri večjih in pri gozd
nih požarih so ogenj krotili gasilci iz 
večjih prostovoljnih in industrijskih 
društev, na nekaterih pa tudi po
klicna brigada iz Ljubljane. Začetne 
požare ki se največ pojavljajo v indu
striji, pa so zatrli sami delavci ob po
moči domačih gasilcev. Na vseh teh 
požarih so se gasilci operativci požr
tvovalno in uspešno borili z ognjeno 
stihijo,« je v svojem poročilu na obč
nem zboru Občinske gasilske zveze, 
ki je bila 28. marca, poudaril povelj
nik Urban Žirovnik. 

Občinska gasi lska zveza, ki vklju
čuje 14 prostovoljnih gasilskih druš
tev in 4 industrijska gasi lska društva, 
je razdeljena na 3 operativne sektor
je. 

»Članstvo je osnovni dejavnik or
ganizacije. Od njegove strokovnosti 
z a katerokoli področje dejavnosti v 
gasilski organizaciji in od njegove 
pripravljenosti, da izpolnjuje naloge, 
na katere je pristala s sprejemom 
statuta organizacije, je odvisno vse. 
Zato ne gre samo z a slepo pristaja
nje na statut, ampak z a zavestno 
opredelitev do namena gasilske or
ganizacije in njenih nalog. Naša or
ganizacija ima odgovorne obvezno
sti do družbene skupnosti. 

Družbi pa ni in ji ne more biti 
vseeno v kakšnem obsegu so te ob
veznosti izpolnjene. Zato je veliki ve
čin i naših č lanov povsem jasno. da je 
vstop v našo organizacijo sicer pro
stovoljen, da pa je izpoljnjevanje vsaj 
osnovnih nalog brezkompromisna 
obveznost. Ta obveznost pa je dvoj
na. Prvič tista, ki obvezuje vse druž
bene in društvene skupnosti enako 
glede na njihovo osnovno dejavnost. 
Le-to pa je. da skrbijo z a uresniče
vanje socialistične družbene samo

zaščite v vrstah vseh socialističnih sil 
z a zavarovanje naše socialistične 
samoupravne družbe. 

In drugič tista obveznost, ki je spe
cifično naša in izhaja iz nalog in po
treb varstva pred požarom ter gasi l
stva z vsemi humanističnimi in soli
darnostnimi vzgibi kot nepogrešljivi 
spremljevalci naše aktivnosti. 

Tem družbenim obveznostim se 
naše članstvo ni nikoli izmikalo. N a 
sprotno — iskreno si je prizadevalo 
da so postale naše organizacije 
družbeno priznan člen splošne in 
posebej požarne zaščite. 

Pri tem pa se imamo zahvaliti, da 
se naše vrste stalno vračajo« je v 
poročilu orisal pomen njihove orga
nizacije predsednik Občinske gasil
ske zveze Karel Mušič. 

Predsednik in poveljnik sta v svo
jih poročilih izčrpno orisala celotno in 
problematiko njihovega dela. Predv
sem pa sta izpostavila vzgojo mladih 
kadrov in ocenila materialne pogoje 
delovanja vseh društev. 

V bogati razpravi, v kateri je sode
lovala večina delegatov, so izposta
vili številna vprašanja od obnove ga
silskih domov, slišnosti siren do ob
veščanja pri požarih. Ugotovili so. da 
je analizo razvoja gasilstva v na
slednjem srednjeročnem obrobju že 
obravnaval Izvršni svet in podprl sta
lišče z a 0.30 odstotno prispevno 
stopnjo za financiranje požarnega 
varstva. Poudarili so. da bo od reali
zacije planiranih prihodkov SIS z a 
požarno varnost odvisna uresničitev 
obnove gasilskih domov v tem sred
njeročnem obdobju. 

Sprejeli so tudi smernice z a bo
doče delo in opredlelili naloge ter 
sprejeli sklep o ustanovitvi komisij v 
vseh društvih z a preventivne pre
glede stanovanjskih hiš ki jih bodo 
opravili v tednu varnosti pred požari. 

.v 

Zbiranje metuljev 
Dušan Mulej z Vrhnike se ukvarja z redko vrsto hobija. Lovi in zbira 

metulje in v zadnjih nekaj letih, ko mu čas dovoljuje, da se mu uresni
čuje dolgoletna želja, saj ima že od mladih nog veselje do zbiranja me
tuljev, je zbral okrog 1500 metuljev. Povedal je, da je v Jugoslaviji 
okrog 260 vrst metuljev, sam pa jih ima nekaj čez 60 vrst, ki jih je nalovil 
samo na področju naše občine. 

Na fotografiji: del n jegove lepe zbi rke metuljev. 

DISLOCIRANI O B R A T P L A S T I K A T O Z D TEHNIČNI OBRATI ŽITA 

Č u t d o v a r č n o s t i 
Oddaljen od vrhniškega centra, je- V 

dvorišču na Idrijski cesti umaknjen di
slocirani obrat Plastika TOZD Tehnični 
obrati Žita iz Ljubljane. Njihove številke 
ni v telefonskem imenuku, ker telefona 
sploh nimajo. Niti poslopja ne krasi 
velik napis, a pot do njega najde vse 
več kupcev. Privabljajo jih s svojimi 
vse bolj iskanimi izdelki in s svojo soli
darnostjo. V naše roke pa pride vsak 
dan njihova lična embalaža, v katero so 
na primer spravljene Žitove rolade ali 
škofjeloške kremšnite. 

Zače l i s o s k r o m n o p red šes t imi leti. E n o 
v a k u m i r k o in en i z s e k o v a l n i stroj s o n a 
mest i l i v n e k d a n j o g ražo a v t o p r e v o z n i k a . 
ki je k a s n e j e s luž i la kot sk lad i šče z a m o k o . 
Pe t z a p o s l e n i h je ime lo gašpe rček , n o b e 
nih sani tar i j , niti t e le fona . D a n e s je tu 12 
d e l a v c e v , od tega kar 9 ž e n s k in to s o p red 
v s e m nekva l i f i c i rana d e l o v n a s i l a . D e l o ni 
težko in tudi o s e b n i d o h o d k i n iso s lab i . 
G ib l je jo s e m e d 7 .000 in 8 .000 dinarj i . 

Pe t d rug ih obra tov teme l jne o r g a n i z a 
c i je T e h n i č n e obrat i , ki zapos lu j e j o 46 d e 
lavcev , bo us tvar i lo tol iko d o h o d k a kot 
P l a s t i k a . V prv ih treh m e s e c i h lani s o d o 
seg l i mi l i jon in po l d o h o d k a , le tos ž e mi l i 
jon več in pri tem s o porabi l i e n a k o ko l ič ino 
su rov i n . Z a h v a l a z a to g re n o v e m u stroju, 
ki d o p u š č a tako razpo red i t ev m o d e l o v , ki 
p r i naša man j o d p a d k o v . 

S o vel ik porabn ik J u g o v i n i l o v e p las t ike 
v Jugo.slavi j i . Z a su rov i no n ima jo sk rb i , ker 
imajo zago tov l j eno d o b a v o . Jugov in i l b o 
g ranu la t z a p las t i čno m a s o l ahko uvaža l , 
ker s a m dovol j tudi i zvaža . 

Papirna kriza in pomanjkanje surovin 
za brizgano embalažo, vse govori v prid 
vakumiranja. Še pred dvemi leti so v 
Plastiki delali tudi ponoči, da so lahko 
zadovoljili povpraševanju kupcev, 
potem pa so nabavili še en vakumirani 

V obratu je 12 zaposlenih, od tega kar 9 
žensk. Delo ni težko, disciplina je dobra 
in tudi zaslužek ni slab. 

stroj in danes delajo v dveh izmenah. 
Imajo le 25-kilovatni električni priklju
ček in tako šibek tok, da bodo lahko čez 
nekaj tednov, ko bodo ojačali tok, 
dvignili produktivnost za štirikrat. 

M a r to p o m e n i , d a b o d o mora l i zapos l i t i 
n o v e d e l o v n e moč i? N e , je odgovo r i l o b r a -
tovod ja Jul i j K ra tochw i l l , ki je po potrebi 
d e k l i c a z a v s e — sk lad iščn ik , a d m i n i s t r a 
tor, v z d r ž e v a l e c strojev, inova tor — o b n o 
vili b o m o tehnolog i jo . »Če d a n e s reže jo 
trije nož i , jih b o po tem 15. I m a m o n e o m e 
jene m o ž n o s t i t ehn ičn ih i z b o l j š a v « N a N i 
z o z e m s k e m je de la l pet let v tovarn i e m b a 
laže , t ako d a s e je d o d o b r a s p o z n a l s t e h 
n iko v a k u m i r a n j a , i z s e k o v a n j a . Š e ču t z a 
inovac i je in va r čnos t ter t e s n a n a v e z a n o s t 
n a ko lekt iv p r ipomore jo k u g o d n i m r e z u l 
ta tom. Č e bi n a pr imer da l i v n e k o o ro 
d jarno izde la t i i z s e k o v a l n i nož . bi jih ve l ja l 
30.000 d o 40.000 d inar jev, d o m a na re jen 

p a je sta l le oko l i 2.000 dinar jev. Razj 
t e g a s o g a izde la l i iz p r ime rne j šega in kv̂  
l i te tne jšega ma te r i a l a in tudi tako . u 3 !3& 
z a m e n j a j o p o s a m e z n a i z rab l j ena rezjl 
m e d t e m k o bi n a r o č e n e g a mora l i 
proč, č e bi s e k l ina nek je o d l o m i l a , i 

Izdelujejo 9 s tanda rdn ih art ik lov, iš#j» 
p a še v e d n o n o v e . Pr i d o m a č i h T O Z D ' j 
more jo zas luž i t i , ker bi po tem drugi M 
i zgubo , k o n c u k o n c e v pa g re v s e v isti 1 
E m b a l a ž a z a ro lado, ki s t a n e 15 dinari 
n e m o r e veljat i več kot v s e b i n a . ZaW 
do ločen ih art ikl ih n ima jo niti p a r e zasluJ 
in ob v s e dražj i su rov in i s e mora jo neki 
znaj t i . Z a t o s i išče jo k u p c e tudi i z v e n ' 
m a č e h iše in m o ž n o s t i s o res ve l ike. 

V a r č n e g a g o s p o d a r j a bol i s r c e . d a m' 
voz i t i o d p a d n i mater ia l , ki g a ni malo 
oko l i 30 ods to t kov je o d p a d k o v — v ba 
Č e bi g a zm le l i , bi z a n j dobi l i 2 dinarja 
k i l og ram, s u r o v i n a p a ve l ja 50 dinarjev 1 

k ra tkem s e bo še podraž i la . Takrat 
m o r d a račun i ca tudi z a tova rno , ki m1 

s u r o v i n e uvaža t i . R a z e n t e g a plast 
o n e s n a ž u j e oko l je , ke r je n e g o r l j i v a ' 
r o m a neun ič l j i va in bi b i la p r e d e l a v a 1 

p a d k o v š e u m e s t n e j š a . 
Nekaj jih vendar mora skrbeti v H 

ko vsi po vrsti tarnajo, smo vprai 
Res, premalo skladiščnega pro?t 
imajo, ker se jim obeta vse večja p 
zvodnja, 200 kvadratnih metrov ot>< 
skega zemljišča za obratom pa 
menda nezazidljivega. In še veliko ž 
imajo — radi bi postali samostf 
TOZD, ker se kot dislocirani obrat 
ti jo nekoliko odrinjene. Zaključeni I 
gram imajo, perspektive razvoja so 
like, predvsem pa bi lahko vlagali 
kjer je to najbolj potrebno. S svojim 
brim gospodarjenjem so že doka2 

da bi dobro vedeli kam. 
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»Ko bi mogel, povedal bi vsem 
mladim, naj ne zapuščajo domovine« 

Pomlad pred devetnajstimi leti je 
bila deževna in mrzla. Vseeno je bila 
to ena najlepših pomladi v naši hiši. 
Prav tisti dan. ko je nekdo potrkal, se 
je naliv z a nekaj ur ustavil. »Počakaj, 
vidiš, d a nad vrati pleskam!« se ra
zburja oče. Oni na drugi strani vrat 
tiho čaka. Končno le z leze z lestve, 
odmakne stol in odpre: »A, saj vas ne 
poznam! S e m mislil, da je sosed « 
»Malo se že poznava,« čudno počasi 
pristavi obiskovalec. »S Stare Vrh
nike se mi zdi, da ste.« »Kaj nimaš v 
Ameriki...« in tujec ni dokončal misli. 
Objela sta se, jaz pa stojim na pragu 
in premišljujem, kdo na svetu bito 
mogel biti. »Vidiš, to je moj brat, tvoj 
stric Vinko!« Besede se zatikajo, pa 
tudi treba jih ni. Vse besede vseh 
pisem vseh štirideset let so se zlile v 
podobo tega človeka. 

V naslednjih dneh deževne po
mladi sta si pripovedovala vsak o 
svojih štiridesetih letih. Otroci so se 
razšli 1921; staršev ni bilo več, brez
poselnost in pomanjkanje po prvi 
vojni je še mnogo njim podobnih 
pognalo v tujino. Sli so v Trst in na 
poti čez Kras so razmišljali o daljni 
Ameriki, o lepšem življenju. Mojega 
očeta niso vzeli na ladjo, ker je imel 
nekaj let premalo. Tako so se razšli. 
P a obljubljena dežela ni bila tisto, kar 
so sanjali. Kapitalist tudi tam ni bil 
drugačen, le malo več je lahko pla
čal. Dolga leta je trajal delovnih od 

Težko se je bilo ločiti od ljubljene domovine, ko se je Vinko Mat-
tias poslednjič odpravljal na pot proti Ameriki. 

Naš časopis — Glasi lo Občinske 
konference Socialistične zveze 
delovnega ljudstva občine Vrh
nika - Ureja uredniški odbor: 
Jereb Marina (predsednik), Curk 
Vida, Borčič Milorad, Susman 
Jakob, Selan Milan, Krašovec 
Andrej, Petelin Franc (glavni in 
odgovorni urednik), Žitko Ivan 
(tehnični urednik) - Naslov 
uredništva: OK S Z D L , Cankarjev 
trg 8, Vrhnika - Številka žiro ra
čuna; 50110-678-41016 - Tele
fonska številka uredništva: 
70-325 - Tisk: Tiskarna Ljudska 
pravica, Ljubljana, Kopitarjeva 2 
- P o mnenju Sekretariata z a in

formacije v IS S R S na podlagi 7. 
točke prvega odstavka 26. člena 
zakona o obdavčenju proizvodov 
in storitev v prometu (Uradni list 
S F R J , št. 33-316-72) je Naš ča
sopis oproščen prometnega 
davka. 

Preurejanje trgovin 
V letošnjem letu bo Mercator pričel s preureditvijo trgovine na Ulici 6. maja 

10 in trgovine na Hribu. Do leta 1984 ima Mercator v planu zgraditev samopo
strežne Vrtnarija in do leta 1985 samopostrežbo na Idrijski cesti. Ker je znano, 
da imajo skoraj vse poslovalnice na Vrhniki premajhne skladiščne prostore, 
bodo to upoštevali pri novogradnjah tako, da bodo načrtovali večje skladiščne 
površine z a potrebe celotne trgovske dejavnosti v občini. V zadnjem času je 
založenost trgovin boljša zaradi zagotovljenih tržnih rezerv, saj se je povečala 
tedenska zaloga na dvotedensko. 

Za boljšo preskrbo 
s sadjem in zelenjavo 
PK Borinci bo v Borovnici postavil stojnico za prodajo sadja in zelenjave 

takoj, ko bo K S Borovnica uredila skladiščni prostor. V primeru, da bo promet s 
sadjem in z zelenjavo zadovoljiv, bodo PK Borinci postavili kiosk, če bodo 
lahko zadostili zahtevam inšpekcijskih služb. Po predpisih morajo kioski izpol
njevati minimalne sanitarno-tehnične pogoje (voda, elektrika, saniatije oz. po
godbo o uporabi sanitarij). Tudi oskrba s sadjem in zelenjavo na Vrhniki je z a 
gotovljena le do jeseni, ko poteče rok z a izpolnitev zahtev. V nasprotnem pri
meru bo potrebno poiskati drugega interesenta, ki bo pripravljen oz. imel mož
nost izpolniti vse pogoje. 

jutra do večera, misli na dom in do
movino pa so vse pogosteje silile v 
srce. P ismo je pismo, ne more pove
dati vsega, pa če je še tako iskreno. 
Iz domačega kraja pišejo več o I. 
maju kot o Veliki noči. Pišejo o vojni, 
o tem, da ni več kralja, o Titu.Želja, ki 
si je dolga leta ne upa povedati g la
sno (saj ni nikoli dovolj denarja z a 
potovarnje), se mora uresničiti, št i r i 
deset let je dolga doba in vendar v 
človeku ne zatre domotožja. 

Tako sta brata spet skupaj. »Veš. 
tako lepo si mi vedno pisal okrog I. 
maja, da sem si zaradi tega izbral ta 
čas z a obisk. S e spomniš tistega: 
bukev odpira nežne, svetle zelene 
liste. Bukev! V Ameriki niti v park 
nisem imel časa pogledati. Čebele bi 
še jaz imel. toliko si pisal o njih. P a v 
Stari mlin bi šel peš. P a - 1 - najraje bi 
tu osta l . . . Če ne bi imel tam družine, 
sploh ne bi razmišljal« Molčita. 
»Pravzaprav smo bili otroci, ko smo 
šli. Kako naj bitedaj vedel, kaj je do-
motožje. Če bi ostali doma, bi živeli 
težko, toda tudi v Ameriki ni bilo dosti 
bolje. P a še nekaj je: v »ameriški 
Vrhniki« nas je vsako leto manj. Pred 
leti smo se dobili v klubu, lahko smo 
zapeli slovenske pesmi, zdaj pa nas 
je že z a to premalo. Vse bolj smo 
osamljeni in vse bolj si želimo, da bi 
bi l idoma. to pa je tukaj in ne vAmer i -
ki. V vseh dolgih letih je nismo spre
jeli kot domovino. 1. maj bova pa le 
enkrat skupaj preživela. V tiste laze 
bova šla. kjer smo kozo pasli! še 
več. pomolzli smo jo pa je bila juži-
na!« 

Taki so bili pogovori vtisti pomladi. 
Zadnji večer pred odhodom v A m e 
riko sedimo v kuhinji. »Zdaj moram 
pa samo tebi nekaj povedati,« se 
obrne stric k meni. »Če boš kdaj že
lela od doma. se prej spomni teh 
besed! Ne hodi v tuje kraje, človek ni 
potem nikoli več zares srečen! In če 
bi mogel, bi to dopovedal vsem mla
d im« 

Pred tremi leti je zadnjikrat! 
na pot proti Ameriki . V letalu 
s al: 

SLOVO NA BRf 
Zakaj solze, prijatelji? 
Ne jokaj, Tone, dragi bfi 
saj kmalu spet se vidirrt 
saj nismo skupaj zadnji 

Letalo res odpelje me 
a duh med vami bo osti 
po gozdu, polju in goraH 
po naših krajih vasoval 

Čez leto, če bog zdravj1 

spet vas prisrčno bom 0 

spet Triglav naš občudv 
domače pesmi z vami P 1 

Če sreče te ne bom Um 
če prej zatisnil bom oči 
ne jok vaš, v moj sporni11 

naj vaša pesem zadoni 

Slovenske pesmi mi zafi 
ki mame so jih nas učHe[ 
ljubezen zvesto v naših' 
do rodne grude so vcef 

VINKO I 

Svetli listi na bukvi me sp £ 

na tvojo veliko zvestobo. 0 " 
so lze in ti zapeli pesem o m' 
vensko pesem. 

Društvo gojiteljev malih živali z Vrhnike se je konec' 
seca marca sestalo na rednem letnem sestanku, na K' 
rem so pregledali delo društva v lanskem letu in za# 
program dela v letu 1980. Dogovorili so se tudi za naj 
novih pasem malih živali, ki bodo popestrile vsako« 
razstavo malih živali na Vrhniki, ki bo letos od 21. dO 
novembra. 


